
واكنش وزير بهداشت به 
خطاهاى پزشكى

ايلنا: وزير بهداشــت گفت: خطاهاى پزشــكى 
افزايش نيافته بلكه بيشــتر ديده مى شود؛ زيرا 
فناورى پيشرفت كرده و آگاهى مردم به حقوق 
خود نيز افزايش يافته است، اما بخشى از آن نيز 
فضاسازى افرادى اســت كه علاقه مند هستند 
گروه هاى اجتماعى را در مقابــل هم قرار دهند 
و اين كار درستى نيست و خيانت به منافع ملى 
است. سيد حسن هاشمى با اشاره به كمبود 100 
هزار پرستار در كشور، يادآور شد: در حال حاضر 
بيش از 110 هزار نفر از پرسنل وزارت بهداشت 
قراردادى هستند كه انتظار مى رود تعيين تكليف 
شــده و تبديل وضعيت شــوند، اما در سه سال 
گذشته با وجود بازنشسته شدن 30 هزار پرستار 
در كشور نتوانســتيم حتى يك نفر را جايگزين 
كنيم و كمبود نيروى انســانى يكــى از عوامل 
نارضايتى مردم از خدمات حوزه ســلامت و بروز 

خطاهاى پزشكى است.

هزينه هاى عملياتى ما دچار 
خشكسالى شده است

ايسنا: رئيس جمعيت هلال احمر گفت: هلال 
احمر جزو آخرين دستگاه هايى است كه در دولت 
ديده مى شود؛چراكه نهادى غيردولتى است. ما 
نيز اصلاً نمى خواهيم وابسته به دولت شويم؛ چرا 
كه «دولتى شدن» با اصول و بنيادهاى جمعيت 
در تناقض است و هلال احمر بايد مستقل باشد. 
دكتر سيداميرمحسن ضيايى افزود: ما طى اين 
مدت صرفه جويى هايمان خيلى زياد بود و سعى 
كرديم تقريباً هيچ هزينه اضافه و حتى برگزارى 

هيچ همايشى را هم نداشته باشيم. 

وى افزود:فاصله كنونى ما با آنچه كه بايد باشيم 
حدود يك هزار و 400 ميليارد تومان فقط براى 
نياز انبارهاست. متأسفانه هزينه هاى عملياتى ما 

دچار خشكسالى شده است. 
وى گفت: براى همين تعداد كنونى پرســنل در 
بخش امــداد و نجات كه بيشــتر آن ها داوطلب 
هستند، سالانه بايد بيش از 2000 ميليارد تومان 

حقوق آن هم با حداقل دستمزد بپردازيم. 

اختصاص 220 ميليارد براى 
ساماندهى 11ميليون حاشيه نشين

خانه ملت:عضو كميســيون برنامــه، بودجه 
و محاســبات مجلــس از اختصــاص 220 
ميليارد تومــان در لايحــه بودجــه 96 بــراى 

ساماندهى حاشيه نشينان خبر داد.
غلامعلى جعفرزاده ايمن آبادى گفت: حاشــيه 
نشين هاى كشور به 11 ميليون نفر مى رسند و 7 
ميليون نفر نيز در بافت فرسوده زندگى مى كنند 
كه مشــكلات عديده اى را براى كشــور ايجاد 
كرده اند ضمن آنكه در سوانح غيرمترقبه امكان 

خدمات رسانى به آن ها وجود ندارد.
وى با بيان اينكه براى بافت فرســوده در لايحه 
بودجه نيز ارايه تســهيلات ارزان قيمت در نظر 
گرفته شده اســت، افزود: بر اين اساس بانك ها 
مى توانند تسهيلات را به مردم ارايه كنند، دولت 
نيز موظف خواهد شــد يارانه سود تسهيلات را 
از محل ســود 21 هزار ميلياردى كه در بودجه 

عمومى در نظر گرفته شده كمك كند.

مجلس 7 هزار ميليارد تومان به 
بودجه آموزش و پرورش افزود

تسنيم: عضو كميســيون آموزش و تحقيقات 
مجلس با اشــاره به اينكه در مجمــوع 7 هزار و 
700 ميليارد تومان به بودجه آموزش و پرورش 
با توجه به مصوبات مجلس اضافه شــد، گفت: 3 
هزار ميليارد تومان براى پــاداش پايان خدمت 
بازنشسته ها درنظر گرفته ايم. جبار كوچكى نژاد 
گفت: بودجه آموزش و پرورش درسال 96، حدود 
33 هزار ميليارد تومان اســت كه 96 درصد آن 

براى حقوق و دستمزد خواهد بود.
كوچكى نژاد افزود: مجلس تبصره ديگرى را براى 
كمك به آموزش و پرورش بــا عنوان تبصره 20 
الحاقى يك در نظر گرفته اســت كه براساس آن 
يك درصد هزينه شــركت هاى دولتى و بانك ها 
كاهش يافته و به آموزش و پــرورش اختصاص 
مى يابد و از اين محل 3 هزار و 600 ميليارد تومان 

به آموزش و پرورش مى رسد . 

گزارش قدس تأييد شد
كى روش نام پرسپوليسى ها را به 

فدراسيون نداد

ورزش/ فدراســيون فوتبــال بخشــى از 
عجيب ترين روزهاى تاريخش را پشــت سر 
مى گذارد. در كشــاكش اتفاقــات عجيب و 

غريبى كه در فوتبال كشورمان ...

خط قرمز/  فرمانده انتظامى خراسان رضوي 
در آستانه تعطيلات نوروز و فرا رسيدن سال 
نو از شــهروندان خواست براى جلوگيرى از 

وقوع سرقت هاى خيابانى...

1314
هشدار رئيس پليس خراسان رضوي 
سارقان خيابانى و بدل اندازان در 

كمين خريدهاى نوروزى

چاپلوسى هم حدى دارد
آقاى دكتر مهندس عباس آخوندى به هر مصيبتى كه بود بار 
ديگر بر مسند رفيع وزارت تكيه زد و ايشان كه قرار بود به موارد 
مهمى پاسخ دهد اظهاراتشــان را به وسط نرسانده مورد به به و 
تأييد و تحســين قرار گرفتند و رأى اعتماد گرفتند و سربلند و 
خوشحال و مغرور به مقر وزارتخانه بازگشتند و سر فراز و مباهى 

به ادامه خدمت خواهند پرداخت.
مى گويند تقريباً از همان ابتداى پاســخگويى دكتر آخوندى 
آشكار بود عده اى به بهانه و به جاى استيضاح قصد داشته اند او 

را دلگرم و در صندليش تثبيت كنند.
نمى دانم چــرا حافظه تاريخى مــردم ايران ضعيف اســت و 
تاكتيك ها  و روش هايى از اين قبيل را به ياد نمى آورد؟ مرحوم 
محمد مســعود اين جور استيضاح ها را كيســه و ليف صابون 
كشيدن و پاك مالى و راحت و آسوده از مجلس بيرون كشيدن 
وزيران شهر به كفايت نداشتن سال هاى پس از شهريور 1320 
مى دانست و آن ها را مصنوعى مى ناميد و سفيداب با كيسه زبر 

حمام به بدن افراد در معرض اتهام و بدبينى اذهان عمومى... .
وزير با كفايت راه و شهرســازى سه بار اســتيضاح را گذراند. 
مى گوينــد از بس فضاى مجلس به نفع ايشــان بــود كه عده 
زيادى از نمايندگان محترم در حيــن لحظاتى كه جناب وزير 
افاضه فيض مى فرمودند، حضور در جلســه را ضرورى نديدند 

و بيرون رفتند.
به هر ترتيب ايشــان رأى آورده اند و ثابــت كردند كه تصادف 
راه آهن در «هفت خوان» به ايشــان و آن ســامانه اى كه اگر 
لوكوموتيوران پشت فرمان لوكوموتيو مى مرد ترن را به مقصد 
مى رساند ربطى نداشته و دست اجنه و پريان بوده است! ثابت 
كردند طرح مســكن مهر مزخرف و فاجعه بوده و طرح مسكن 
اجتماعى ايشــان كه هيچ حلال زاده اى آن را به چشم نديده 

داروى درد مشكل حل نشده مسكن بوده است.
ثابت كردند تحويل دادن يك فروند هواپيماى ايرباس كه براى 
تظاهر به تدين و تقدس آن را به فضاى مشهد مقدس فرستادند 
و طواف هم دادند مشــكل هواپيمايى ما را حل مى كند و جاى 

نگرانى نيست!
هزار دليل و برهان آوردند كه مجلسيان با اكثريت آرا به ايشان 
رأى اعتماد دادند، حالا جالب است كه آقايى محترم به نام هاشم 
زايى نماينده مجلس از تهران گفته است: «من در سه هفته پيش 
براى بازديد از مسكن مهر به پرديس رفتم. راستش بيش از نيم 
ساعت نتوانستم آنجا را تحمل كنم! از بس فشار روحى به من آمد 
نزديك بود راهى بيمارستان شوم، همان جا گفتم بايد در همين 
مســكن مهر پرديس، محمود احمدى نژاد و وزير مسكنش را 
محاكمه و دادگاهى كرد. هشتاد هزار خانوار درگير اين مجموعه 
يعنى يك شهر 400 هزار نفرى، 150 هزار نفر هم الان جمعيت 
دارند كه مى شود يك شهر 650 تا 700 هزار نفرى، اصلاً براى 

زيربناى آنجا فكرى نشده، نه آب نه فاضلاب.»
بنده رُك و راست مى گويم ايشــان دروغ مى گويد زيرا شهرك 
پرديس به مراتب از تهران خوش ساخت تر است. من هر زمان 
به پرديس مى روم آنجا را تهران قديم مى انگارم و از قدم زدن در 
آن شهر لذت مى برم. جمعيت به قاعده اى دارد و هواى پاكيزه 
و باد دايمى البرز فضاى بسيار خوش نما و زيبايى دارد. تقريباً 
تمام تسهيلات در دسترس ســاكنان است. تمام شهرك هايى 
كه در طول اين 80 ســال در اطراف تهران ساخته شد و اكنون 
جزو تهران بزرگ است در ابتداى احداث وضعى عقب افتاده تر 
از شهرك هاى ســاكن مهر داشــتند. من بچه تهرانم و به ياد 
دارم در اين شــهر، در حول و حوش آن و حتى داخل شهر، در 
تپه هاى بهجت آباد چقدر حلبى آباد ســاخته شده بود. به ياد 
دارم شهرك هاى اطراف تهران هر كدام شركت برق خصوصى 
داشتند، زيرا بنگاه مســتقل برق تهران توانايى برق رسانى به 

شهرك ها را نداشت.
وظيفه وزارت مسكن و شهرسازى كه متأسفانه در وزارت راه و 
ترابرى ادغام شد فقط ساختن شهرك مهر بود. ايجاد شبكه آب 
و فاضلاب با وزارت آب و برق يا نيروست. وظيفه برق رسانى با 
همان وزارتخانه، احداث مدارس با آموزش و پرورش، بيمارستان 

و درمانگاه و اورژانس با وزارت بهداشت و هلال احمر است.
آقاى نماينده محترم مجلس لابد از مسكن مناسب برخوردارند؛ 
الحمدالله حقوق نمايندگان هم كــه دور و بر 20 ميليون تومان 
است. خبر ندارند مردم اجاره نشين و فاقد مسكن چه مى كشند و 
اجاره خانه ها تا چه حدود سبد خانواده را خالى مى كند. همين كه 
اشاره مى كند جمعيت مسكن مهر پرديس به حدود 600 هزار نفر 
رسيده نشان مى دهد كه مسكن مهر نياز مبرم مردم است؛ سير 
از گرسنه خبر ندارد. اساساً خصومت دولت فعلى با طرح مسكن 
مهر براى مردم ايران عجيب و پر از راز و رمز اســت. مردم بيمار 
نيستند شهر تهران را رها كنند و بروند 40 كيلومتر دورتر از تهران 
در جايى كه بنا به تعريف زشت و نارسا و اشرافى رئيس جمهورى 

فاصله گرفته از مردم كوه و كمر است، زندگى كنند.
گفته هاى دولتمردان، گفته ملكه مارى آنتوانت را به ياد مى آورد 
كه در بحبوحه قحطى نان در سال هاى نزديك به انقلاب كبير 
فرانسه گفته بود: چه مردم نفهمى كه براى نان جوى سياه و شور 
اين قدر غرولند مى كنند، چرا نمى روند كيك خامه اى و نان هاى 
شيرين به اين خوش طعمى بخورند- بله مردم خيلى آرزو دارند 
در ويلاهاى ولنجك و لواسان زندگى كنند اما ندارند و بايد بروند 
در دل و كمر بيابان زندگى كنند. در هر صــورت اين نماينده 
مجلس راست نمى گويد و شــهرك پرديس از مطلوب ترين و 
زيباترين شــهرك هاى ايران اســت تا قبر چند انگشت بيشتر 

فاصله نيست، پس چرا دروغ؟

يادداشت هاى ساعت 25
خسرو معتضد

خبر

3000737274
سامـانـه پيـامكـى
 صـفـحه اجـتماعى

انتقادها، پيشنهادها و ايده هاى خود را از 
طريق  اين پيامك 

به گروه اجتماعى ارسال فرماييد.
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رئيس كانون وكلاى دادگسترى:
تعرفه هاى حق الوكاله

 تغيير مى كند
مهر: رئيس كانون وكلاى دادگسترى از تغيير تعرفه هاى حق 
الوكاله خبر داد و گفت: بزودى اين تغييرات نهايى و به رئيس 

قوه قضاييه ارسال مى شود.
امير حســين آبادى در خصوص حــق الوكاله هاى ميلياردى 
وكلا كه سخنگوى قوه قضاييه هم انتقاداتى درباره آن داشت، 
گفت: حق الوكاله رابطه اى بين وكيل و موكل است. در قانون 
استقلال وكالت تصريح شده كه حق الوكاله بين وكيل و موكل 
توافق مى شود و قانونگذار هم در اين خصوص حرفى ندارد اما 
اگر توافقى در بين نباشــد، طبق تعرفه كه مربوط به 10 سال 

پيش است، عمل مى شود.
وى افزود: تعرفــه جديد حــق الوكاله آماده شــده و از 
كانون هاى ديگر هم نظر خواســتيم و احتمالاً در جلسه 
هيأت مديره كانون، نهايى و به رئيس قوه قضاييه تقديم 

شود.

در نشست خبرى عنوان شد
316كلاس فاقد استاندارد گرمايشى

مهر: رئيس سازمان نوســازى، توسعه و تجهيز مدارس كشور 
گفت: 316 هزار و 729 كلاس درس نياز به استانداردســازى 
گرمايشــى دارند. محمدتقى نظرپور افزود: سال 95 خيرين 
متعهد شــدند حــدود 900 ميليــارد تومان به ســاخت و 
مقاوم سازى مدارس كشــور كمك كنند، دولت نيز در بودجه 
200 ميليارد تومان را براى اين كار تخصيص داد. نظرپور درباره 
استانداردسازى گرمايشى كلاس هاى درس تصريح كرد: 43 
درصد كلاس هاى درس استانداردسازى گرمايشى شده و كار 
57 درصد باقى مانده است. معاون وزير آموزش و پرورش بيان 
كرد: تعداد 316 هزار و 729 كلاس درس نياز به استانداردسازى 
گرمايشى دارد. وى همچنين درباره كپرزدايى مدارس گفت: 
اعتقادى به حذف كلاس هاى كپرى ندارم؛ چرا كه اين كلاس ها 
پاسخگوى معمارى بومى مناطق است. نظرپور تأكيد كرد: بايد 
به جاى حذف «كپر»، آنان را مناسب سازى و اصلاح كنيم. اگر 

كپرى مناسب نيست، حتماً بايد مناسب سازى شود.

عضو كميسيون اجتماعى مجلس:
سيگارهاى خارجى حاوى مواد مخدر 

هستند
خانه ملت: عضو كميسيون اجتماعى مجلس با انتقاد از اينكه 
85 درصد سيگار مصرفى داخل توســط كشورهاى خارجى 
توليد و به كشور وارد مى شــود، گفت: تنها 15 درصد سيگار 

مصرفى در كشور توليد مى شود.
رسول خضرى گفت: متأسفانه بازار سيگار ايران هدف خوبى 
براى كشورهاى خارجى است و با اين روش شركت دخانيات را 
ورشكسته كرده ايم. وى با هشدار نسبت به اينكه سيگارهاى 
خارجى حــاوى مواد مخدر اســت، تصريح كرد: متأســفانه 
شركت هاى خارجى به دنبال منافع خود هستند و به سلامت 
مصرف كنندگان توجهى ندارند؛ اين شــركت ها براى فروش 
بهتر در توليد محصولات خود از مواد مخدر و اعتيادآور استفاده 
مى كنند. خضرى تصريح كرد: شركت هاى خارجى به هيچ وجه 
حق فروش چنين سيگارهايى را در كشور خود نداشته و فروش 

اين محصولات بشدت ممنوع است.

جامعه - محمود مصدق: مديرعامل بنياد بيمارى هاى نادر 
ايران گفت:هم اكنون برآورد مى شود حدود 1/2 ميليون نفر 

در ايران بيمارى نادر دارند.
به گزارش خبرنگار ما، دكتر علــى داوديان صبح ديروز در 
نشســت خبرى روز جهانى بيمارى هاى نــادر با اعلام اين 
مطلب گفت: از اين تعداد تا كنون 140 تــا 150 هزار نفر 

شناسايى شده اند .
وى گرانى و دسترســى نداشتن آســان به داروهاى خاص 
را مهم ترين مشــكلات اين بيماران دانست و گفت:پوشش 

بيمه اى تنها راهكار حل اين مشكلات است .

داوديان با اشاره به اين كه در حال حاضر فقط 50 هزار نفر 
از بيماران نادر  تحت پوشش بنياد ياد شده هستند، تصريح 
كرد: براى اين افراد كارت ســلامت نادر صادر شده است و 

آن ها به صورت رايگان خدمات دريافت مى كنند. 
داوديان از شناسايى 58 نوع بيمارى نادر در ايران  از مجموع 
6000 نوع بيمــارى نادر در جهان خبــر داد و گفت: با اين 
وجود تنها براى 18 نوع از بيمارى هاى نادر در كشور انجمن 

علمى و تخصصى تشكيل شده است .
وى نقص آنزيمى، نورو فيبروماتوز، نقص ايمنى  و سرياك را 
شايع ترين بيمارى هاى نادر در كشور خواند و گفت: در اين 

ميان بيمارى نقص آنزيمى  با 12 هزار و 800 مورد جايگاه 
بالايى دارد . به گفته وى بيشترين بيماران نقص آنزيمى در 
اصفهان ساكن هستند به طورى كه مى توان اين كلانشهر را 

مقر بيمارى ياد شده دانست. 
وى با اشــاره به اينكه ايران از جمله 11 كشــور فعال عضو 
سازمان ملل متحد در زمينه بيمارى هاى نادر است، تصريح 

كرد: امسال 12 ميليارد و 524 ميليون تومان براى بيماران 
صعب العلاج در بنياد بيمارى هاى نادر هزينه شده كه بخشى 

از اين هزينه ها توسط خيرين تأمين شده است.
داوديان با اشاره به نحوه شكل گيرى بنياد متبوعش تأكيد 
كرد: اين بنياد  كمك هاى مردمى را به صورت مســتقيم از 
مردم دريافت نمى كند، بلكه آن هــا را هدايت مى كند. در 
واقع بيماران را افراد خير معرفى مى كند تا آن ها به صورت 

مستقيم با هم در ارتباط باشند. 
همچنين در ادامه اين نشســت دكتر ســعيد دستگيرى، 
متخصص ژنتيك جمعيت و عضو بنيــاد بيمارى هاى نادر 
ايران با بيان اينكه طبق مطالعات انجام شده  60 درصد علت 
ابتلا به بيمارى هاى نادر ناشناخته است، گفت: در 40 درصد 
موارد علت ابتلا زمينه ژنتيكى، عوامل محيطى و تركيب اين 
دو است. وى نقش محيط زيست، تغذيه و حركت كشورها 

به سوى  توسعه صنعتى را در شيوع بيمارى هاى نادر مؤثر 
دانســت و گفت: بنابر اين  مى توان با لحاظ  قرار دادن اين 

موارد از بروز 70 درصد اين بيمارى ها پيشگيرى كرد.
به گفته وى بررسى ها در كشــور ما نشان مى دهد هر ساله 
100 هزار نفر بــا بيمارى هاى مادرزادى متولد مى شــوند 
كه بخشى از اين بيماران را افراد مبتلا به بيمارى هاى نادر 

تشكيل مى دهند.
همچنين حميدرضا ادراكى، پزشك نمونه سال 95 كشور و 
عضو بنياد  بيمارى هاى نادر در اين نشست خبرى بر آموزش  
جامعه براى كاهش اين بيمارى ها در كشــور تأكيد كرد و 

گفت: با آموزش مى توان از اين بيمارى ها پيشگيرى كرد.
هشتمين همايش بين المللى بنياد بيمارى هاى نادر امروز 
در مركز همايش هاى صدا و ســيما با حضور بيماران نادر، 

هنرمندان و ورزشكاران كشور برگزار مى شود.

1/2 ميليون نفر در كشور بيمارى نادر دارند

جامعه/ مســعود حيدرى معينــى: برخلاف 
تأكيد مســؤولان به اهميت سطح سلامت جامعه و 
شعارهايى كه دولت ها براى تحول سلامت در جامعه 
مى دهند، متأسفانه همچنان شاهد كاستى هايى در 
بخش سطح سلامت در مدارس هستيم.براى مثال 
باتوجه به اينكه 105 هزار مدرســه در كشور داريم 
ولى تنها 6000 مربى بهداشت به 13 ميليون دانش 
آموز خدمات مى دهند.از سويى آموزش و پرورش در 
هيچ يك از دولت ها دغدغه اصلى دولتمردان نبوده 
است و هنوز مناطق محروم از داشتن مربيان بهداشت 

بهره مند نيستند.

*  مربى بهداشت هيچ جايگاهى در مدرسه ندارد
«خادميان» از مربيان بهداشــت در گفت و گو با ما 
مى گويد: مربيان بهداشــت 30 ساعت در هفته كار 
مى كنند و تنها نيروهايى هستند كه نمى توانند طبق 
احكام كارگزينى اضافه كار بگيرند و كمترين حقوق 

را دريافت مى كنند!
از طرفى كمبود نيرو ســبب شــده در اســتان ها و 
شــهرهاى دور از مركز و حتى مركز هر روز به يك 
مدرسه فرســتاده شــوند كه اين خود، بزرگ ترين 
مانع در انجام و پيگيرى امور بهداشــتى و سلامت 
دانش آموزان و بخشــنامه ها و انجام مناسبت هاى 

بهداشتى است.
نسرين ضيايى هم با دلى پر درد مى گويد:من نيروى 
اصلى واحد بهداشت نيستم و چندسالى است توفيقى 
حاصل شده با اين واحد همكارى كنم، فقط اين را 
مى دانم كه باسلامت و جان بچه ها سروكار داريم كه 
اهميت كار ما را مى رساند،ولى مربى بهداشت هيچ 

جايگاهى در مدرسه ندارد.
ضيايى تأكيد مى كند:وقتى كســى از اداره براى 

بازرســى كار ما مى آيد فقط نــگاه مى كند كجا 
كثيف اســت و كدام بچــه دل درد دارد. خلاصه 
تمام كاســتى ها به پاى مربى بهداشــت نوشته 
مى شود، ولى هيچ وقت هم بودجه مناسبى براى 
فعاليت هاى بهداشــتى به مــدارس نمى دهند و 

اهميت كار ما را درك نمى كنند.
*  مناطق محروم مربى بهداشت ندارند

خانم عليزاده مربى پرورشــى يكى از مدارس كه 
ســابقه بالا و درخشانى در اين مســؤوليت دارد، 

معتقد اســت بــا توجه به 
حجم بــالاى فعاليت هاى 
بهداشــتى در مدارس اعم 
ز رســيدگى به وضعيت  ا
و  مدرســه  بهداشــتى 
دانــش آموزان،توجــه به 
بيمارى هاى خاص،نظارت 
بر بوفه،تكميــل فرم هاى 
آمــارى مختلــف و موارد 
گوناگون ديگر،آمار بالاى 
دانش آموزان،مشــكلات 
در حوزه بهداشت مدارس 

فراوان است .
آقــاى راعــى هــم معاون 
آموزشــى مدارس ابتدايى 

است و خيلى خلاصه مى گويد: متأسفانه در برخى 
موارد معلمانى كه اصلاً سررشــته اى در اين زمينه 
ندارند از فضاى كلاس دور مى شوند و به عنوان مربى 
بهداشت فعاليت مى كنند كه اين موضوع آسيب هاى 

جبران ناپذيرى در پى دارد.
خانم غلامپور از معلمان مــدارس مناطق محروم 
هم در گفت و گو با خبرنگار ما مى گويد: متأســفانه 

مدرسه ما مربى بهداشت ندارد و بچه ها اصلاً مسايل 
بهداشــتى را رعايت نمى كنند و خــودم اگر وقت 
داشته باشم خيلى مسايل را آموزش مى دهم، ولى 
باز هم نمى توانم مثل مربى بهداشــت به وضعيت 

بچه ها رسيدگى كنم. 
*  5 هزار تومــان هزينه براى ســلامت هر 

دانش آموز
مديركل دفتر امور ســلامت و تندرســتى وزارت 
آموزش و پــرورش در گفت و گو با مــا مى گويد:در 
بخش سلامت حدود 5000 
تومان به ازاى هر دانش آموز 
در اختيار مــا قرار مى گيرد 
كــه آن را در زمينه ارتقاى 
سطح سلامت دانش آموزان 

هزينه مى كنيم. 
حســن ضيــاء الدينــى 
مى افزايــد: در حال حاضر 
يك ميليــون و 200 هزار 
دانش آمــوز در مدارس به 
عنوان سفيران سلامت در 
حال فعاليت هستند كه بايد 
براى آموزش مربيان آن ها و 
كلاس هاى توجيهى شــان 

هزينه كنيم.
مديركل دفتر امور ســلامت و تندرســتى وزارت 
آموزش و پرورش تأكيد مى كند: بر اســاس مصوبه 
هيأت دولت ما بايد براى هــر 750 دانش آموز يك 
مربى بهداشت به كار بگيريم و اكنون حدود 6000 
مربى ديگر كمبود داريم به گونه اى كه تنها مى توانيم 
دانش آمــوزان مقطــع ابتدايى را پوشــش دهيم؛ 
همچنين به دليل مشــكلات مالــى و محدوديت 

استخدام در مقطع دبيرستان كسى به عنوان مربى 
بهداشت فعاليت نمى كند.

وى معتقد است، كسانى بايد به عنوان مربى بهداشت 
انتخاب شوند كه مدرك مرتبط با اين رشته را دارند، 
اما در حال حاضــر 90 درصد از مربيان بهداشــت 

مدرك مرتبط دارند.
وى در پاســخ به پرســش ما در خصوص تربيت 
مربيان بهداشــت توســط دانشــگاه فرهنگيان 
مى گويد: با توجه به مجوزهاى صادر شــده سال 
پيش، 500 نفرى كه در آزمون هاى اســتخدامى 
آموزش و پرورش شــركت كرده و نمــره قبولى 
گرفته اند در دانشگاه فرهنگيان مشغول گذراندن 
دوره يك ساله هستند كه به عنوان مربى بهداشت 

جذب آموزش و پرورش خواهند شد. 
*  سازمان ها و نهادها به كمك آموزش و پرورش 

بيايند
ضياء الدينى مى گويد: از نظر ما كمبودى در زمينه 
بهداشتى در مدارس نيست و ما طرح هايى همچون 
غربالگرى دانش آموزان، چــكاپ وضعيت دهان و 
دندان و فلورايد تراپى و اين قبيل مســايل را دنبال 

مى كنيم. 
عضو كميســيون آمــوزش و تحقيقــات مجلس 
شوراى اســلامى با مهم شــمردن بحث سلامت 
دانش آمــوزان مى گويد:ما بايــد در مرحله اول 
امكانات مورد نياز را براى آموزش و پرورش فراهم 
كنيم و سپس بايد بر اين امكانات نظارت صورت 
بگيرد و سازمان برنامه و بودجه و ديگر نهادها بايد 
به كمك آموزش و پرورش بياينــد؛ البته وزارت 
آموزش و پــرورش هم بايد كمبودهــاى خود را 
اعلام كنــد تا ما به عنــوان نماينــده در مجلس 

پيگيرى كنيم . 

آنچه مى خوانيد
با وجــود اهميت ســلامت در مــدارس و 
شعارهايى كه هر از گاه از سوى مسوولان 
در اين خصوص داده مى شود اما جايگاه 
مربيان بهداشــت بــه عنــوان مهمترين  
متوليان تحقق اين موضوع چندان تضمين 
شده نيست و همين موضوع نگرانى هايى 
را به ويژه در مدارس مناطق محروم ايجاد 

كرده است.
ايــن گــزارش بــه بيــان ايــن موضــوع 

مى پردازد:

مسؤولان شعار تحول سلامت مى دهند

محروميت مدارس مناطق محروم از مربى بهداشت



10
یکشنبه  8  اسفند  1395

 28 جمادی الاول 1438 26 فوریه 2017  سال سی ام  شماره 8347  

فرهنگ

کوتاه و خواندنی

تسنیم: محمدعلی بهمنی  شاعر، با اشاره به انتخاب یک شاعر افغانستانی به عنوان 
دبیرعلمی جشنواره شعر فجر گفت:  محمدکاظم کاظمی در کشور ما افتخار شعر 
محســوب می شود، هرچند متعلق به یک کشــور دیگر است. مردم شعر خوب و 
شــاعری که می تواند آفرینش شــعری خوبی داشته باشد را خوب می شناسند و 
با اقلیم او کاری ندارند و یک اقلیم روحانی برای او منظور می کنند. انتخاب آقای 
کاظمی انتخاب خوبی بود، چون همه می دانند که چه کســی انتخاب شده است. 
کسی که شعر او را زندگی می کنیم، همان طورکه او شعر کشور ما را زندگی می کند.

ماباشعرکاظمیزندگیمیکنیم

مهر: حمید حســام نویسنده و خاطره نگار دفاع مقدس درباره آسیب های امروز 
ادبیات پایداری گفت: حسم این است که ما در هر دوره ای مانند فضای سینمای 
کشور، در مدار تقلید و تکرار حرکت می کنیم. به عبارت دیگر انگار نویسندگان 
نیز به دنبال این هستند که چه چیزی گل می کند تا همان را مبنای کار خود قرار 
دهند. این آسیب به نظرم جدی است. به عنوان مثال در دوره ای صحبت از زنان و 
نقش آن ها در دفاع مقدس و پشت جبهه ها رایج شد و ناگهان همه به سراغ نوشتن 

اثر درباره مصایب مادران و همسران شهدا رفتند.

یکآسیبجدیدرخاطرهنگاریجنگ

فرهنگ: کتاب فروشــان سراســر کشــور می توانند تا پایان روز ۱۴ اسفندماه 
برای شــرکت در طرح »عیدانه کتاب« ثبت نام کنند. کتاب فروشان می توانند با 
مراجعه به ســایت خانه کتاب در طرح »عیدانه کتاب« ثبت نام کنند. این طرح 
با شعار »امسال هم کتاب عیدی دهیم« از  ۱۵ اسفندماه تا ۱۵ فروردین ماه در 
کتاب فروشــی های عضو طرح اجرا می شود. با باقی ماندن تنها یک هفته تا پایان 
ثبت نام در طرح، ۵۱۹ کتاب فروشــی از ۲۹ استان کشور برای مشارکت در این 

طرح عضو شده اند.

آخرینمهلتثبتنامدرطرحعیدانهکتاباعلامشد

در نشست »سواد هنری و کیفیت مصرف فرهنگی« بیان شد

جامعهباسوادخودرامسؤولمیداند

 فرهنگ/ زهره کهندل   دبیر گروه مطالعات فرهنگی پژوهشــکده ثامن گفت: ما امروز با »مخاطب« 
سر و کار نداریم، با »مصرف کننده« مواجهیم. بنابراین اگر فردی سواد هنری نداشته باشد، به مصرف کننده 
منفعل تبدیل می شود و نه مصرف کننده منتقد. محمدجواد استادی در نشست »سواد هنری و کیفیت مصرف 
فرهنگی« در دفتر تبلیغات اســلامی  خراسان رضوی گفت: ارتقای سواد هنری منجر به حل مشکلات می شود، چون با 
تبدیل شدن به مسأله، صورت علمی  پیدا می کند. وقتی جامعه باسواد شود، خودش را مسؤول می داند؛ زیرا افراد باسواد 
جامعه، مولد علم و فناوری اند و باعث تقویت ارزش های دینی و معنوی در جامعه می شوند. استادی لازمه شکل گیری سواد 
در جوامع را استقرار تفکر و نگاه انتقادی دانست و گفت: باید روش های انتقادی عمل کردن را بیاموزیم، اما سیستم آموزشی 
ما این نگاه را ترویج نمی کند، درحالی که نقطه آغاز آن از مهدکودک ها و دبستان هاست. او تفاوت جامعه مدرن و سنتی را 
در هویت اجتماعی دانست و افزود: انسان مدرن، انسان مصرفی است و مهم ترین رفتار او، رفتار مصرفی اوست. منظور هم 
صرفاً مصرف کالا نیست، حتی نیازهای دینی و معنوی هم در دستگاه مصرف قرار می گیرد. این پژوهشگر با بیان اینکه 
رفتار مصرفی، ســبک زندگی را بازنمایی می کند، گفت: ذایقه هنری جامعه امروز ما بسیار اسفبار و سخیف است و باید 
بررسی شود که چرا ذایقه مردم اینطور شده است. به باور او سواد هنری، سواد رسانه ای و سواد معرفتی و دینی منجر به 
توسعه فرهنگی در جامعه می شود. مخاطبی که زیبایی شناختی را درک نمی کند، چطور می تواند از یک محصول فرهنگی، 
بیشترین بهره را ببرد؟ مصرف فرهنگی نیازمند دانش فرهنگی و دانش زیبایی شناختی است، درحالی که در این باره مطالعات 
کمی  صورت گرفته اســت. استادی سرمایه  فرهنگی را به معنای سلیقه درست جامعه در مصرف، شیوه درست زندگی و 

توانایی درک پیچیدگی های فهم زندگی تعریف کرد.

گــزارش خبری

آنچه می خوانید

رهبــر معظم انقــاب در دیدار با 
شاعران آیینی، توجه شاعران را 
به توصیف و تحلیل سبک زندگی 
اسامی و ایرانی خواستار شدند. 
شــاعران مذهبی ســرا معتقدند 
بهترین شــیوه برای عملی شدن 
ایــن توصیــه، توجه به ســیره و 
شــیوه زندگی ائمه)ع( در شــعر 

آیینی است

 فرهنگ/ خدیجه زمانیان  ارتقای ســطح 
کیفی شــعر دینی و آیینی یکی از دغدغه های 
مقام معظم رهبری در سال های اخیربوده است. 
بازخوانی رهنمودهای ایشان در دیدارهای شاعران 
با رهبــر انقلاب، توجه معظم لــه را به این نوع 
شعری نشــان می دهد.  در این دیدارها به نکات 
ظریفی اشاره شده است که اغلب مورد غفلت قرار 
گرفته است یا به اندازه لازم به آن ها توجه نشده 
است.  در دیدار اخیر رهبر معظم انقلاب اسلامی 
 با شــاعران مذهبی سرا بر چند محور تأکید شد: 
مصون ماندن شعر آیینی از آسیب ها و آفت ها و 
تبلیغ ســبک زندگی اسلامی  با ابزار شعر دینی، 
پیوند شعر آیینی و شعر انقلاب و دامن نزدن به 

عصبیت های دینی در این گونه شعر.   

 شعر مذهبی از حالت ویترینی خارج شود
اولین  بزرگــی  ده  احد 
را  مذهبی  اولویت شعر 
خارج شــدن این شعر 
از حالــت ویترینی آن 

می داند. 
این شاعر که سال هاست 
شب شعر »عاشورا« را در شیراز برگزار می کند، 
معتقد است: کنگره ها و همایش هایی که با عناوین 
مختلف برگزار می شود اولین مروج و تولید کننده 
شعر مذهبی هســتند که برگزارکنندگان باید 
با خط دهی به این کنگره هــا آن ها را  از حالت 
ویترینی به کنگره های کاربردی مبدل کنند چون 
بســیاری از افرادی که در این کنگره ها شرکت 
می کنند جوانان و نوجوانانی هســتند که باید با 
سرچشــمه های معرفتی آشنا شوند و بعد اشعار 

آن ها  در فضای مجازی به خوبی منتشر شود. 
این شاعر با بیان اینکه در حال حاضر با استفاده از 
فضای مجازی این اشعار به خوبی در میان مردم 
منتشر می شــود، می گوید: باید این فضا توسط 
مذهبیون جدی گرفته شود هر چه قدر تا به حال 
این فضاها جولانگاه دشمن شده است، ما هم باید 

کار فرهنگی مان را در همین فضا ادامه بدهیم.  
وی در ادامــه بــر توجــه شــاعران به ســیره 

معصومین)ع( تأکید می کند و می افزاید: سخنان 
امیرالمؤمنین)ع( در نهج البلاغه باید در شعر تجلی 
پیدا کند حتی فردوسی، نظامی ، سعدی و مولانا 
هم در اشعارشــان بر قرآن و سیره اهل بیت)ع( 
توجه کرده اند و به همین دلیل اشعارشــان بعد 
گذشــت قرن ها ماندگار شده است. همین اتفاق 

باید در شعر شاعر امروز رخ دهد.  

 اسطوره گرایی آفت شعر مذهبی
به باور محمد جواد شــرافت، هیأت های مذهبی 
یکی از پرمخاطب ترین تریبون ها اســت  چون 
مردم با عشق و ارادتی که به خاندان معصومین)ع( 
دارند در این جلســات شرکت می کنند و بخش 
عمده ای از این جلسات هم با شعر اداره می شود.  
این شاعر آیینی معتقد اســت توجه جامعه به 

هیأت های مذهبــی مورد توجــه رهبر معظم 
انقلاب است که ایشان دیداری خاص با شاعران 
مذهبی سرا داشته اند و حتی در این جلسه چند 

مداح هم نوحه خوانی کردند. 
شرافت با بیان اینکه در 
و  هیأت ها،خطیب  این 
مداح وظایف خودشان را 
دارند و شاعر هم موظف 
است پیرامون خودش را 
ببیند، بر نــگاه و توجه 
دقیق شاعر به زندگی اهل بیت)ع( تأکید می کند 
و می گوید: اگر مســأله سبک زندگی اسلامی  و 
ایرانی مطرح می شــود قطعاً باید سیره زندگی 
ائمه)ع( مورد توجه شاعر مذهبی سرا قرار بگیرد. 
شاعران آیینی باید بتوانند سیره های رفتاری اهل 
بیت)ع(  را در اشعارشان به شکل هنرمندانه بیان 
کنند و فقط این نوع بیان ناخودآگاه بر مخاطب 
تاثیر می گذارد. شرافت به یک آسیب شعر آیینی 

اشاره می کند و می گوید: بسیاری از اشعار آیینی 
امروز پیرامون مدح بزرگان اســت و این اشــعار 
شکل اســطوره ای پیدا کرده است . شاعر آیینی 
می تواند شــیوه های رفتاری بــزرگان دینی را 
چاشنی این مفاهیم کند تا گستره تأثیر شعرش 

را بیشتر کند. 
این شــاعربا ذکر مثالی از ابیات شــعر معروف 
حجت الاسلام جعفری در مورد حضرت زهرا)س( 
می گوید: در این شــعر، بانوی بزرگوار از اســما 
می خواهند تا برای پیکر مطهرشان تابوت بسازد. 
این شعر مرثیه است اما بیت های آغازینش، این 
گونه آغاز می شود:جایی برای کوثر و زمزم درست 
کن/ اســما برای فاطمه مرهم درست کن/تابوت 
کوچکی که بمیرم درون آن/ با چند تخته چوب 
برایم درست کن/اما به نظر من بیت:» مثل شروع 
زندگی مرتضی و من/ بی زرق و برق و ســاده و 
محکم درست کن« مصداق سبک زندگی اسلامی  
اســت که برای زوج های جوان الهام بخش است.  
هر کدام از ما می توانیم در لابه لای اشعارمان این 
الگوهای رفتاری را به شکلی هنرمندانه   به جامعه 

نشان دهیم. 

 توجه شاعر مذهبی به امور روزمره  
شاعر  اســماعیلی  رضا 
دینی هم معتقد است: 
تأکید رهبــر انقلاب بر 
این نوع شــعری به این 
دلیل اســت که ایشان 
شــاعرآیینی  معتقدند 
نباید فقط به ســوگ و مرثیه توجه کند بلکه در 
شــرایط کنونی ضرورت دارد با استفاده از شعر 
از زندگی بزرگان دینی الگوســازی کند تا نسل 
امــروز را از بی اخلاقی هایی که او را احاطه کرده 
اســت، حفظ کند. وی ادامه می دهد: مســایلی 
نظیر بحث پوشش اسلامی، آداب معاشرت، نگه 
داشتن حرمت پیران، جوانمردی، تربیت فرزندان 
و همسرداری همان اموری هستند که همه افراد 
جامعه به نوعی با آن درگیرند اما جایشان در شعر 

امروز خالی  است.

کــافه کتاب

نگاهی به »گچ پژ« نوشته محسن رضوانی
گالینا بلانکای ناصرالدین شاهی

 فرهنگ/ لیــلا کردبچه  پنجاه ویــک نامه کوتاه، شــکل دهنده 
مجموعه ای است تحت عنوان »گچ پژ« که اخیراً توسط انتشارات سوره 
مهر منتشر شــده اســت؛ پنجاه ویک نامه کوتاهی که البته فقط نامه 
نیستند، بلکه در آن ها با قلمی بسیار شیرین، انبوهی از شیرین زبانی های 
قلمی که یادآور نثر دوره ناصری اســت، اصطلاحات زبانزد مردم تهران 
قدیم، برخی ضرب المثل ها، مناسبات فرهنگی و اجتماعی تهران قدیم، 
برخی دغدغه های عاطفی و شــخصی و... در پیوند با فرهنگ و زبان و 
مناســبات اجتماعی و فرهنگی و دغدغه های شــخصی امروز به رشته 
تحریر کشیده شده است. نثری که در دوره قاجار روی در سادگی داشت 
و اغلب در نامه ها و ســفرنامه ها و برخــی مقالات به کار می رفت، نثری 
بود که فراروی هایی از زبان ادبِ دوره خود داشــت؛ به این معنی که تا 
آن دوره، زبــان ادب، زبانی مصنوع و متکلف و دیریاب بود و قائم مقام ها 
کوشیدند تا با ساده کردن آن، قدمی به سوی مردم برداشته و زبان ادب را 
که تا آن روز، فاصله اش را با صاحبان اصلی زبان حفظ کرده بود، با مردم 

آشتی دهند و در این مسیر از امکاناتی 
اســتفاده کردند، همچون اشــاره به 
تعلقات حوزه های شخصی و خصوصی، 
ادبیات گفتار و  به کارگیری جلوه  های 
ترجیح آن بر ادبیات نوشتاری، کاربرد 
لغــات و اصطلاحات عامیانه و امثال و 
حکم، اســتفاده از جملات عربی ساده 
و همه فهــم، توجه بــه توصیف های 
ریزنگر، صراحــت و بی پروایی، توجه 
به مســایل روز، اســتفاده از جملات 
کوتــاه و تلگرافــی و... و این هــا همه 
ویژگی هایی است که در نامه های کتاب 
»گچ پژ« دیده می شود، منتها محسن 

رضوانی)مؤلف کتاب(، در همین نوع نثری که در زمان خودش فراروی ها 
و هنجارگریزی هایی از زبان ادب داشته، دوباره دست به هنجارگریزی 
زده و این زبان را یک بار دیگر از نو، نو کرده است.  رضوانی در نامه های 
ایــن مجموعه، واژه ها و اصطلاحات همیــن دوره )گالینا بلانکا، دیش، 
سیگنال، قیف آمدن، بالا بودن پرچم و...( را وارد زبانی کرده که پیشتر 
با کاربرد واژه ها و اصطلاحات دوره خودش، نو شــده بود. نیز از تعلقات 
حوزۀ شخصی و خصوصی اش نوشته، جلوه های گوناگون ادبیات گفتار 
امروز را به کار گرفته، از جملات کوتاه و تلگرافی استفاده کرده، به مسایل 
روز )فیسبوک و...( پرداخته، از ظرافت های زبان عربی و جملات کوتاه و 
دعایی عربی استفاده کرده و... اما درکنار تمامی این موارد، توجه مؤلف به 
زبان و ظرایف آن است که مجموعۀ »گچ پژ« را در میان دیگر آثار طنز، 
به اثری قابل تأمل تبدیل کرده است. رضوانی در »گچ پژ« از ظرفیت های 

زبان فارسی )و حتی گاهی عربی( به خوبی استفاده کرده است؛ 
ـ از انواع سجع و جناس و آرایه هایی که موسیقی مشترک دو یا چند واژه 
را مدنظر دارند، بهره برده اســت: )تشتک دلمان را برنداشته ای و تشت 

رسوایی مان را روی بام نگه داشته ای(
ـ از پیوند نامألوف عناصر زبان فارسی و زبان عربی استفاده کرده است: 

)قربانک انی کنت من الچاکرین(
ـ نیز از اشــاره به اصطلاحات و کنایــات و ضرب المثل ها و حتی ابیات 
معروف، و دخل وتصرف هنرمندانه در آن ها: )اگر ظرف مرا بشکست لیلی/ 

چرا با دیگرانش بود میلی(
ـ و از شباهت شنیداری میان واژه ها و درتقابلِ هم نشاندنِ نتیجۀ هریک 
از وجوه شنیداری: )دین و دنیایش شده ته تغاری آمیز فلاح. روی گاری 

را هم داده خطاطی کرده اند: فلاحُ خیرُ حافظا(
ـ همچنیــن از امکانات آرایه های ادبی و صورخیال، به بهترین شــکل 
برای رسیدن به طنز اســتفاده کرده، مانند صنعت استخدام در کلمۀ 
سوخته: )بعد آن قزاق، تریاک را که بین خلق الله تقُس می کردند، دوباره  
سوخته اش را با قیمت بیشتر پس می گرفتند. بعضی اقلام، سوخته اش 
گران تر است. قدر دل ما را بدان( و حرف گرایی که خود برمبنای تشبیه 
است: )الف بچه بودم عاشقت شدم. دارم دال بچه می شوم شازده! برگرد(، 
یا اغراق: )ذهنم آمد اگر یکی از این ها ]ظرفِ اســید[ را خالی کنم روی 
ماهتان، با این حسن خدادادی که دارید، تازه می شوید انسان معمولی( و...  
ظرایف زبانی مجموعه »گچ پژ« که مؤلف با هریک، قدمی در طنزآفرینی 
برداشته است، بسیارند و پرداختن دقیق به آن، مجالی گسترده می طلبد. 
کوتاه ســخن آنکه نامه های کوتاه این مجموعه می توانند نمونه خوبی 
باشــند برای معرفی توانمندی ذاتیِ ظرایف زبان فارسی در ایجاد طنز؛ 
چیزی که این روزها جای خالی اش در عرصه طنز مکتوب حس می شود.

شاعران مذهبی از  شیوه ترویج سبک زندگی اسلامی می گویند

سیره اهل بیت)ع( را درشعر تحلیل کنیم
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هــنر

عکاس باسابقه دفاع مقدس:

از فروش عکسم درحراج شوکه شدم

مهر: سعید صادقی از عکاسان شناخته شــده دفاع مقدس است. او که مجموعه عکس هایش از دوران دفاع 
مقدس توسط نشر انجمن عکاسان انقلاب و دفاع مقدس در سال ۹۵ به چاپ رسید و در آخرین حراج تهران 
یکی از عکس های دوران دفاع مقدس او با نام »داستان ۶۳« با قیمت ۲۰ تا ۲۵ میلیون تومان قیمت گذاری 
شده بود و به قیمت ۳۲ میلیون تومان چکش خورد، یک مجموعه عکس نیز در نهمین جشنواره هنرهای تجسمی فجر ارایه 

داده بود که در سال های پس از دفاع مقدس به عنوان یک پروژه، ۸ سالی است توسط او دنبال می شود.
 صادقی درباره داســتان این عکس ها گفت: من ۸ ســالی می شود که روی این مجموعه کار می کنم و در این روند خودم 
را در احساســات افرادی که به جست وجویشان می روم، پیدا می کنم. من آن ها را به عنوان صداقت های گمشده یک ملت 
جست وجو می کنم. به نظرم این آدم ها را هم کسانی که پست و مقامی دارند و هم مردم فراموش کرده اند و به همین دلیل 
دوست داشتم حضور آن ها را به روشنفکران و اهل قلم یادآوری کنم. این عکاس در پاسخ به این پرسش که چطور این آدم ها 
را پیدا می کنید، بیان کرد: من ۷۰۰ سی دی شامل تصاویر این افراد به اشخاص مختلف داده ام تا آن ها را شناسایی کنند. 
حتی در روستاهای دورافتاده هم این سی دی ها را پخش کرده ام. وی درباره حضور یکی از عکس هایش از دوران دفاع مقدس 
در آخرین حراج تهران و فروش رفتن آن عکس به قیمتی بالاتر از قیمت پیش بینی شده نیز گفت: من خودم هم ابتدا باور 
نمی کردم قرار است این اتفاق بیفتد و آقای سیدمحمد بهشتی به من گفتند این کار را بکن. وقتی کار فروش رفت، خودم 
هم شوکه شدم. وقتی بعد از حراج از خریدار دلیل خرید این عکس را پرسیدم، گفت عکس را دوست داشتم چون حس 
واقعی آدم های جنگ را نشان می دهد. آن عکس به واقع قصه آدم هایی را می گوید که بدون هیچ پشتوانه ای، و فقط براساس 

اعتقاداتشان برای دفاع از سرزمینشان رفتند. ضمن اینکه معتقدم تاریخ ما باید به زبان تصویری وارد مارکت هنر بشود.

هنرمندمیگوید چهره-خبر

فارس: سرپرســت معاونت نظارت بر چاپ و نشر قرآن سازمان دارالقرآن گفت: 
هم اکنون بیشتر قرآن هایی که در کشور چاپ و عرضه می شود، با خط عثمان طه 
است که خواندن آن برای برخی افراد به ویژه نوجوانان سخت است. در سال اخیر 
ســعی کردیم قرآن به خط خوشنویسان کشورمان آماده و چاپ کنیم تا از این 
طریق فرهنگ انس با قرآن را توسعه بخشیم. احمد زرنگار افزود: در سال جاری 
به محسن عبادی، توتونچی و خزائی سفارش دادیم تا قرآن را با خط زیبا و روان 

بنویسند که تاکنون قرآن با خط آقای عبادی آماده شده است. 

قرآن به خط 3 خوشنویس ایرانی چاپ می شود

ایلنا: وزیر ارشاد در پاسخ به این سؤال که آیا درست است که کمیسیون فرهنگی 
مجلس درخواست کرده عضوی در شورای پروانه ساخت داشته باشد؟ و آیا شما 
با این پیشنهاد موافق هستید؟ عنوان کرد: شورای صدور پروانه ساخت و نمایش 
چارچوب قانونی دارد و اینکه دیگران در آن عضو شوند، به نظر من یک امر کاملًا 
غیرضروری اســت. صالحی امیری درباره افزایش قیمت بلیت ســینما گفت: ما 
به عنوان وزارت ارشاد اصلاً مداخله ای در این کار نداریم. نهادهای صنفی و ازجمله 

خانه سینما باید در این رابطه تصمیم گیری کنند. 

در افزایش قیمت بلیت  مداخله نمی کنیم

ایسنا: تهیه کننــده سریال »پرستاران« با بیان اینکه در این سریال از سریال های 
خارجی الگوبرداری نشده اســت، یادآور شد: به طور کلی ما در این سریال از هیچ 
ســریال خارجی ایده نگرفتیم و این یک ســریال کاملاً ایرانی است که براساس 
تحقیقات خودمــان آن را طراحی کرده ایم. به عنوان مثــال تلاش کردیم در این 
مجموعه فقط به محیط بیمارســتان و اورژانس اکتفا نکنیم. داوود هاشمی افزود: 
افرادی که می گویند این سریال از سریال استرالیایی »پرستاران« یا سایر سریال های 

خارجی الگوبرداری شده است، باید به صورت مصداقی انتقاداتشان را عنوان کنند.

مصداقی انتقاد کنید

مسؤولان از فیلم های ضد تکفیری حمایت نمی کنند 

کارگردان جشن تولد: بیخ گوش داعشی ها فیلم ساختم 

دیدگاه

علی یحیایی کارگردان »نمی خواهم زنده بمانم«:
کیارستمی یک شخصیت نبود 

یک رفتار زیستی بود
هنر: فیلم »نمی خواهم زنده بمانم« به نویســندگی و کارگردانی علی 
یحیایی و تهیه کنندگی قاســم قلی پور در هنر و تجربه به اکران عمومی  

درآمده است.
این فیلم که با محوریت چالش های پیش روی خبرنگاران حوزه اجتماعی 
و حوادث و شــرایط سخت آن ها ساخته شــده است، داستان حوا الهی، 
خبرنگار حوادث است که در روندِ پیگیری یک پرونده قتل، متوجه اشتیاقِ 
قاتل به اعدام می شــود، و این در حالی است که مدارک موجود، نشان از 

بی گناهی او دارد...

علی یحیایی فیلم ساز و عکاس دانش آموخته رشته سینما و از شاگردان 
مرحوم عباس کیارستمی  است که فیلم های کوتاه »قصه  پسری که فرش 
نورش را خورده بود!«، »آدم فضایی«، »ســارا«، »عشــق در تاریکی« و 
»لیلا« را در کارنامه خود دارد. این کارگردان درخصوص ایده شکل گیری 
فیلم نامــه این فیلم و چگونگی شــکل گیری آن گفت: پرســش درباره 
شکل گیری ایده، به نظرم شبیه پرســش درباره چگونگی به وجود آمدن 
 اندیشه های شما در طول زندگی است. همه ما در روند زندگی تجربه هایی 
به دســت می آوریم که این تجربه ها، نگاه ما را نسبت به زندگی می سازد. 
ایده فیلم از نگاه کردن به خودم و بیرون از خودم شکل گرفته است؛ در 
نقش حوا الهی به عنوان یک خبرنگار حوادث در رویارویی با چالش های 
کاری و عاطفی اش، و در مسعود ابدی پسری که هر روز از همه کارهایش 
در تنهایــی خود فیلــم می گیرد و امید حصارکی که با ســرعت و اراده 
به سمت مرگ می رود. ایده این شخصیت ها و زندگیشان همه جا هست و 
دیده می شود، و گزینش اینکه کدام قسمتشان را ببینیم، کاری است که 

درنهایت باعث به وجود آمدن قصه شده است.

 توفان درلایه های  پنهان
این کارگردان در پاســخ به این سؤال که داستان این فیلمنامه چقدر از 
واقعیت و دنیای بیرونی الهام گرفته است، افزود: داستان فیلم از واقعیتی 
وام گرفته نشده است، ولی گمان می کنم چیز عجیبی نیست و هر روز به 
شکل های دیگر در حال رخ دادن است. اما در رابطه با واقعیت اضافه کنم 
که فیلم در شکل ظاهری خودش در تلاش برای واقعی جلوه کردن هست. 
مثل شکل طراحی گریم و طراحی نورپردازی در فیلم که تلاش دارد به 
واقعیت هر روزه ما نزدیک باشــد. در پاســخ به پرسش شما باید بگویم 
که در فیلم لحظاتی هســت که در زندگی ما هم در حال اتفاق افتادن و 
تکرار شدن است و بار دراماتیکی ندارد؛ مثل نشستن، اتو کشیدن، ظرف 
شستن، غذا خوردن و... اما آنچه رخ می دهد این است که مسعود یا حوا با 
اینکه کار خاصی نمی کنند، مثلاً دارند ظرف می شویند، ولی در عین حال 
دارند به انتخاب هایشــان یا به تجربه هایی که در زندگی روزانه کرده اند 
فکر می کنند. همه چیز به ظاهر آرام اســت، ولی در لایه پنهان هرکدام، 
توفانی درحال شکل گیری است. وی اضافه کرد: در لایه تو البته فرم فیلم 
شــکل واقعیت است، ولی در تلاش است تا نشان دهد که لایه پنهانی از 
نیت هایمان وجود دارد که زندگی ما و انتخاب هایمان را شکل می دهد و 
یا رویشان تأثیر می گذارد. واقعیت در فیلم بیشتر از این نگاه قابل بررسی 
است. یحیایی که از شاگردان مرحوم عباس کیارستمی  است، درخصوص 
تأثیر سینمای کیارستمی  در ساخت این فیلم گفت: درمورد مرحوم عباس 
کیارستمی، باید بگویم که به نظرم به زبان مفهومی  فراتر از یک شخصیت 
است. به گمانم او یک رفتار بود. یک رفتار زیستی، این رفتار مورد بحث 
مرحله ای بالاتر از اندیشــه است. درباره  اندیشه ای صحبت می کنم که به 
عمل درآمده و در داد و دهش با جهان اســت. آنچه از ایشــان برای من 
مانده، سنت رفتاری شان است. میدان بزرگ تفکر ایشان در فضای هنر با 

رفتارشان نسبت به زندگی به وجود آمد.
وی در پاسخ به این سؤال که به نظر شما چه نگرانی هایی هنوز پیش روی 
گروه هنر و تجربه وجــود دارد، گفت: همان نگرانی هایی که پیش روی 

پدران و مادران برای فرزندانشان است.

 هنر/ تکتم بهاردوست  در سال هاي اخیر 
مسأله حضور مستشاران نظامی کشور برای دفاع 
از حرم اهل بیــت)ع( و جبهه مقاومت و مبارزه 
با تکفیری ها به یکي از اجتماعي ترین مســایل 
تبدیل شده و حساســیت آن از سوی گروه های 
مختلف در کشــور قابل درک است. با همه اینها 
اما فعالیت های سینمایی و حتي کارهای رسانه ای 
محــدودی در این حوزه صورت گرفته اســت. 
»جشن تولد« عنوان فیلمي از عباس لاجوردي 
اســت که این روزها بر پرده سینماهاست. این 
فیلم به طور کامل در سوریه فیلمبرداري شده و 
نخستین اثر سینمایي است که پس از ۵ سال در 
چند صدمتري نیروهاي داعش تولید شده است. 

گفت وگوی ما با او درباره این فیلم را بخوانید. 

  »جشــن تولد« اولین فیلمی  بود که در 
شرایط جنگی واقعی سوریه ساخته شده 
است. امکان نداشت این اثر  در داخل کشور 

بازسازی شود؟ 
   نه، این کار شــدنی نبود آن هم به ۲ دلیل. اول 
اینکه اگر می خواســتیم این فیلم را بازســازی 
کنیم باید هزینــه ای حداقل معادل کل فیلم را 
صرف صحنه های بازسازی شده می کردیم. دیگر 
اینکه با همه این هزینه ها مطمئناً آن بکری که 
لوکیشن های سوریه داشت را نمی توانستیم  در 
ایران اجــرا کنیم. به هر جهت دقیقاً نمی شــد 
آن اتفاقاتی را که در ســوریه افتاده، با طراحی و 

بازسازی به تصویر کشید. 

  حتی نمی شد از جلوه های ویژه رایانه ای 
استفاده کرد؟ 

  مــن هم قبــول دارم که تاکنــون در این زمینه 
پیشرفت هایی داشــته ایم ولی باز هم آن توانایی 
که بیننده در سینمای  هالیوود می بیند، نمی توانیم 
برایش ترسیم کنیم. دیگر اینکه خیلی مهم بود که 
بازیگر در آن فضا قرار بگیرد. چون به این شــکل 
بیشتر می تواند آن حس را دریافت و البته منتقل 
کند.  به نظر من سینما ابزار بسیار مناسبی برای به 

تصویر کشیدن واقعیت تکفیری هاست.

   چه ملزوماتی را رعایت کردید که فیلم 
بی هیچ مشکلی به انتها برسد؟ 

  متأســفانه الان ســوریه کشــور چندین فرقه 
شده اســت و خیلی از افرادی که به شما ضربه 
می زنند، در نگاه اول شاید دوستتان باشند ولی 
امــکان دارد همین آدم ها بعداً تــو را به خاطر 
چند دلار بفروشند. به هرحال باید در این کشور 
جنگ زده برای اینکه کار را بدون  هیچ مشــکلی 
به پایان برسانیم یک سری مسایل مثل انتخاب 
لوکیشن هایمان را رعایت می کردیم، به شکلی که 
تکفیری ها متوجه حضور ما نشــوند. لذا مجبور 

بودیم مرتباً لوکیشنمان را تغییر دهیم. 

    تکفیری ها تا این اندازه به شما نزدیک 
بودند؟ 

  بلــه، ما حدود ۷۰۰ متر و حتــی گاهی تا ۳۰۰ 
متر با آنها فاصله داشــتیم که البته این قضیه به 
لوکیشن هایمان بستگی داشــت.آنجا نمی شود 

دوســت را از دشــمن تشخیص داشــت و این 
وضعیــت کار را نا امن تر می کرد؛ ویژه اینکه آنها 
در لوکیشن هایمان خیلی راحت می توانستند ما 

را مورد حمله قرار بدهند. 
به هر جهت خطــرات زیاد بود و هیچ چیز قابل 

پیش بینی نبود. 

     این فیلم با بودجه دولتی ساخته شده 
است؟ 

  اصلاً! ما این فیلم را با بودجه دولتی فیلمبرداری 
نکردیم. دغدغه من این بود که بتوانم بخشی از 
رشادت های مدافعان حرم را به تصویر بکشیم. و 
در واقع یکی دو تا از دوستانم بودند که به خاطر 

حضرت زینب)س( در این کار شریک شدند. 
البته به مراکزی برای کمک مراجعه کردیم ولی 
متأســفانه هیچ جا همکاری نکردند مگر انجمن 
فیلم انقلاب اســلامی و دفاع مقدس که گفتند 
اگــر فیلمبرداری کردیــد و راش ها خوب از کار 
در آمده باشد، مشــارکت می کنیم. البته بعد از 
فیلمبــرداری و ارایه راش ها، هر چند دیر ولی به 
هر جهت مشارکت کردند.  اگر پیش از این و از 
ابتدا با ما همکاری می شد ما می توانستیم با دست 
بازتری فیلمبرداری کنیم چون با وجود امکاناتی 
که داشتیم، گاهی مجبور بودیم سکانسی از کار 

را خط بزنیم. 

      به نظر شما سینمای ایران چقدر به تولید 
چنین آثاری نیاز دارد؟ 

  خیلی. ولی متأسفانه مسؤولان ما در این زمینه 
کوتاهی می کننــد. مردم ما درباره مدافعان حرم 
کلی ســؤال دارند. این سؤال برای برخی از مردم 
مطرح اســت که اصلاً ما چرا داریم در ســوریه 
می جنگیم. ولی این دوستان هیچ جوابی برای آن 
ندارند. در حالی که کلی جواب قانع کننده برای 

این جنگیدن وجود دارد. 
در یکی از همین اکران ها من زمانی که از سالن 
سینما بیرون آمدم، خانم خیلی بدحجابی منتظر 
مــن بود و گفت من تا الان با خودم می گفتم ما 
چرا باید برای سوریه هزینه کنیم و نیرو بفرستیم 

و الان متوجه شدم چرا. 
همه این ســؤالات را کشورهای همسایه ما هم 
دارند. اگر ســؤالات مردم را نبینیم و رفعشــان 
نکنیم رسانه ای مثل »بی بی ســی« جواب های 
فریبنده  ای برایشــان دارد. متأســفانه الان همه 
دغدغه مسؤولان فقط فروش فیلم هاست و خیلی 
فرقی هم برایشان نمی کند که این فیلم »۵۰ کیلو 
آلبالو« باشد یا »بادیگارد«. کاش حداقل اگر در 
ساخت این فیلم ها همکاری نمی کنند، در پخش 
آنها کاری بکنند. ولی بدبختانه مسؤولان ما کلًا 

ذایقه سازی را فراموش کرده اند. 

      مطمئناً انتخاب بازیگرانتان هم بی مشکل 
نبوده است. به هر جهت فیلمی  که در یک 
کشور در حال جنگ ساخته می شود برای 

خیلی ها لذت بخش نیست. 
  بلــه. من برای ایــن فیلم با خیلــی از بازیگران 
سرشــناس تماس گرفتم ولی زمانی که متوجه 
شدند کار در سوریه ساخته می شود، نپذیرفتند. 
از آن طرف، چون من بــه بازیگران توانایی نیاز 
داشــتم که عرب زبان هم باشند و بخواهند با ما 
همکاری کند، فقط احمد کاوری بود که موافقت 

کرد و نقش را پذیرفت. 
علــی رام نورایی هــم خیلی راحــت دعوت مرا 
پذیرفت و امیــدوارم که خیر و برکات حضور در 

این پروژه را ببیند.

آنچهمیخوانید

کارگــردان فیلم »جشــن تولد« 
که در ســوریه فیلمبرداری شده 
است، از عدم همکاری مسؤولان 
فرهنگی در ســاخت ایــن فیلم 
و فیلم هایی بــا موضوعاتی چون 
و  دارد  گلایــه  حــرم  مدافعــان 
معتقد اســت بــرای مســؤولان 
فــروش فیلم ها اهمیــت دارد و 
ذایقه سازی را فراموش کرده اند
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سراب آرزوها

فريب دختر نوجوان
در كانال هاى مجازى

طوبى ســاقى: هنــوز باورش 
نمى شــد فرزندش چه اشتباهى 
كرده اســت. آرام و قرار نداشت. 
روى صندلــى مى نشســت، اما 
چند دقيقه بعد بلند مى شد و در 
راهرو قدم مى زد. او در گفت وگو 
با مركز مشاوره پليس گفت: اول 
مى خواهــم خــودم را آرام كنم 
و بعــد بايد دنبال حل مشــكل 

فرزندم باشم. زن 34 ساله بى مقدمه وارد اصل ماجرا شد و گفت: ديروز در خانه 
بودم. وقتى خبر دادند دخترم با دو پسر جوان بوده و او را در خيابانى گرفته اند 
دنيا روى سرم خراب شد. چند بار پرسيدم بچه من دانش آموزى 15 ساله است 
و اصلاً اهل اين حرف ها نيســت. اما اسمش را كه آوردند لال شدم. مانده بودم 
چه طور ماجرا را به شوهرم اطلاع بدهم. خودم را بلافاصله به كلانترى رساندم. 
دخترم در گوشه اى نشسته بود و گريه مى كرد. من هنوز او را به چشم كودك 
مى بينم و باور ندارم بزرگ شده است. زن جوان اشك هايش را پاك كرد و افزود: 
من مقصرم؛ من! شــوهرم تقصيرى ندارد. به خاطر خريد گوشى تلفن همراه 
براى دخترم دو ماه با او درگير بودم. حتى قهر كردم و چند روزى با هم حرف 
نمى زديم. دســت آخر هم يك تكه طلايم را فروختم و براى بچه گوشى تلفن 
همراه خريدم. از او خواستم مدتى گوشى را از ديد پدرش مخفى كند. دخترم به 
عضويت شبكه هاى اجتماعى درآمد، متأسفانه او كه بچه اى كم سن و سال است 
در شبكه هاى اجتماعى با پسرى نوجوان كه قد و قيافه اش به 16 سال نمى خورد 
دوست شده و اين ارتباط در كمتر از سه ماه به چند قرار ملاقات ختم شده است.

او ادامه داد: پسر نوجوان دخترم را فريب داده و سوار بر موتورسيكلت با سرعت 
زياد در حركت بوده اند. «فريبا» كه تا حالا سوار موتور نشده و خيلى ترسيده 
بود از او مى خواهد پياده اش كند. اما در خيابانى خلوت يك لحظه موتورسيكلت 
متوقف شده و جوانى ديگر نيز پشت سرش روى موتورسيكلت مى نشيند. آن ها 
دهان دخترم را با دســت محكم گرفته و به سمت خارج از شهر تغيير مسير 
مى دهند. خوشبختانه خودروى پليس از دور نمايان مى شود. دو پسر جوان كه 
دچار ترس و وحشت شده بودند دخترم را در كنار خيابان رها كرده و متوارى 
مى شــوند. فريبا با گريه و زارى از مأموران كمك مى خواهد و او را به كلانترى 

مى برند. پليس پسر نوجوان را نيز به كلانترى هدايت كرد.
او هم كم ســن و سال اســت كه پدر و مادرش هاج و واج مانده بودند و باور 
نمى كردند فرزندشــان چنين كار اشــتباهى كرده باشــد. زن جوان گفت: 
حمايت هاى بى حد و اندازه از دخترم و اين تصور غلط كه بچه ام هر چه اراده 
مى كند برايش مهيا سازم و از طرفى ناآگاهى فرزندم باعث شد چنين مشكلاتى 

به وجود بيايد.
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كلاهبردارى 45 ميليونى 
دختر جوان از پيرزن همسايه

خط قرمز- سعيد كوشافر: پيرزن باورش نمى شد كه 
پولى در حسابش نمانده باشد، او هميشه بعد از پرداخت 
تمام قبض ها چند ميليونى در حساب داشت، مستمرى 
ماهانه اش را جمع مى كرد تا اگر روزى نياز مالى داشــت 

جلوى  را  دســتش 
كســى دراز نكنــد. 
با تعجب  اما آن روز 
بانــك  كارمنــد  از 
شــنيد كه چند ده 
پولى در  تومان  هزار 
حسابش باقى نمانده 

و همه پول ها را طى ماه هاى اخير خرج كرده است. پيرزن 
مانده بود چه كند كه كارمند بانك او را كنار كشيد و گفت 
كه يك بررسى كلى از حسابش نشان مى دهد كه اين پول 
صرف خريد اينترنتى شده است و وقتى شنيد كه پيرزن 
هرگز خريدى نداشــته است او را به پليس فتا راهنمايى 
كرد. پيرزن پس از طرح شكايت با مرجوعه قضايى راهى 
پليس فتا فريمان شد و كارشناسان اين مركز به بررسى 
موضوع پرداختند، بنا بر محاسبه پيرزن 4/5 ميليون تومان 
پول از حسابش كم شــده بود، پولى كه بررسى حساب 
پيرزن نشــان مى داد صرف خريد شــارژ اينترنتى تلفن 
همراه شده اســت. پيرزن به افسران پليس فتا گفت كه 
چند ماه قبل از دختر همسايه خواسته تا قبض هاى او را 
در يكى از عابربانك ها پرداخت كند. همين سرنخ كافى 
بود تا مأموران با استفاده از مهندس اجتماعى متهم را كه 
دخترى جوان بود شناســايى و بازداشت كنند. متهم كه 
همسايه ديوار به ديوار مالباخته پير است در بازجويى هاى 
فنى و تخصصى به برداشت از حساب پيرزن اعتراف كرد 
و گفت: وقتى پيرزن از من خواست تا قبض ها را پرداخت 
كنم از فرصت اســتفاده كرده و اقــدام به ايجاد رمز دوم 
براى عابربانك او كردم، در مراحل بعدى هم شماره هاى 
كارت را به خاطر سپردم و وقتى متوجه شدم كه پيرزن 
با مســايل بانكى و اينترنتى آشنايى ندارد اقدام به خريد 
شارژ تلفن همراه كردم به گونه اى كه حسابش از دستم 
در رفته است. دختر جوان همراه پرونده راهى دادگاه شد 

تا از اعتماد ديگران سوءاستفاده نكند.

جنايت خونين 
در خوابگاه شركت خوافى 

 خط قرمز: دو كارگر جوان در خوابگاه يك شركت بزرگ 
در خواف با چاقو به جان هم افتادند و جنايتى رقم خورد. 
ايــن دو مرد جوان در خوابگاه خود به علت اختلاف هاى 
قبلى به جان هم افتادند. آن ها كه با ضربه چاقو مجروح 
شده بودند به بيمارستان شهرستان خواف انتقال و تحت 
مراقبت هاى پزشــكى قرار گرفتند.  امــا با وجود تلاش 
پزشكان يكى از آنان جان خود را پس از گذشت چند روز 

از دست داد. تحقيقات در اين باره ادامه دارد.

خط خبر
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جلوى  را  دســتش 
كســى دراز نكنــد. 
با تعجب  اما آن روز 
بانــك  كارمنــد  از 
شــنيد كه چند ده 
پولى در  تومان  هزار 
حسابش باقى نمانده 

خط قرمــز- مهــدى كاهانى مقدم: 
فرمانــده انتظامــى خراســان رضوي در 
آستانه تعطيلات نوروز و فرا رسيدن سال 
نو از شــهروندان خواست براى جلوگيرى 
از وقوع سرقت هاى خيابانى ضمن رعايت 
نكات امنيتى نهايت هوشيارى و مراقبت را 

داشته باشند.
ســردار بهمن اميرى مقدم در گفت وگو با 
خبرنگار ما با تأكيد بر اينكه مأموران انتظامى 
استان در اين ايام با اجراى طرح هاى ويژه 
پليسى اقدامات هوشمندانه اى را به منظور 
تأمين نظم و امنيت شهروندان در دستور 
كار خود دارنــد، گفت: با توجه به افزايش 
حضــور شــهروندان در خيابان ها و مراكز 
تجــارى به منظــور خريدهاى نــوروزى، 
خانواده هــا بايد به منظور پيشــگيرى از 
ايجاد گره هاى ترافيكى و وقوع سرقت ها به 

هشدارهاى پليس توجه كنند.
وى خاطرنشان كرد: استفاده از حمل و نقل 
عمومى يكى از مواردى است كه مى تواند 
حجم ترافيك در خيابان هاى اصلى شــهر 
مشهد و ديگر شــهرهاى بزرگ استان را 
كنترل و از كندى عبور و مرور جلوگيرى 
كند. ضمــن آنكه در صورت اســتفاده از 
وسيله نقليه شخصى، شهروندان بايستى 
خودروهايشــان را در پاركينگ هاى مجاز 
پارك كرده و از گذاشــتن وسايل و كيف 
دســتى داخل خودرو كه براى ســارقان 

وسوسه انگيز است، خوددارى كنند.
رئيس پليس خراسان رضوي گفت: مأموران 
پليس طى چند روز گذشــته چند سارق 
مســافربرنما را در نقاط مختلف دستگير 
كرده انــد، امــا به دليل اهميت ســلامت 
ترددهاى شهرى، ضرورى است شهروندان 
از وســايل نقليه عمومى استفاده كنند تا 
فرصت سوءاستفاده ســارقان مسافربرنما 

فراهم نشود.
وى در ادامه بر هوشــيارى شهروندان در 
نحوه استفاده از دســتگاه هاى عابربانك و 
خوددارى از قرار دادن شماره رمز در كنار 
كارت هاى بانكى و همچنين پرهيز از حمل 
مقدار زيادى وجه نقد تأكيد كرد و گفت: 
اخيراً در جريان رســيدگى بــه دو پرونده 
مأموران كلانترى گلشــهر و 29 شيرازى 
مشهد، سه نفر سارق شياد خيابانى را كه در 
اطراف دستگاه هاى عابربانك كمين كرده و 
به بهانه كمك به افراد سالخورده در هنگام 
برداشت يا انتقال وجه از حساب بانكى وارد 
عمل مى شدند و دست به سرقت مى زدند 
را پس از ســاعت ها كنترل و مراقبت هاى 

نامحسوس دستگير كردند.
وى افزود: دو نفر از اين سارقان خيابانى، از 
عاملان اصلى تهيه و توزيع قرص هاى روان 
گــردان نيز بودند كه بازجويى و تحقيقات 

بيشتر از آنان ادامه دارد.
ســردار اميرى مقدم اظهار داشت: با توجه 

به اينكه 85 درصد مالباختگان و سوژه هاى 
ســارقان كيف قاپ و موبايــل قاپى ها را 
خانم هاى جــوان و نوجوانان كم ســن و 
سال تشكيل مى دهند، شهروندان و بويژه 
جوانان و نوجوانان بايد در چگونگى حمل 
كيف دستى و استفاده از گوشى تلفن همراه 
هنــگام تردد در خيابان، نكات حفاظتى را 
رعايت كنند. وى بــا بيان اينكه در برخى 
موارد سارقان موتورسوار حتى كيف دستى 
و گوشــى تلفن همــراه شــهروندان را از 
روى داشــبورد و داخل خودروها ربوده اند، 
خواستار هوشيارى و دقت شهروندان براى 

جلوگيرى از وقوع چنين سرقت هايى شد.
فرمانده انتظامى خراسان رضوي خاطرنشان 
كرد: با وجود توصيه هاى پليسى در رابطه 
باخــوددارى از ذخيــره ســازى عكس و 
فيلم هاى خصوصى در حافظه گوشى تلفن 
همراه، متأسفانه هنوز برخى افراد با سهل 
انگارى عكس و فيلم ها و اطلاعات خصوصى 
خود را بر روى حافظه گوشــى هاى خود 

ذخيره مى كنند كه به هنگام ربوده شدن 
گوشى تلفن همراهشان، دغدغه و مشكلات 

فراوانى براى آن ها ايجاد مى شود.
سردار اميرى مقدم همچنين به شهروندان 
توصيه كرد كه هنگام خريد كالاهاى مورد 
نياز خــود مراقب بدل اندازان خيابانى و يا 
دستفروشــانى كه اقــلام و اجناس تاريخ 
مصرف گذشــته و تقلبى عرضه مى كنند، 
باشــند. وى در هميــن حــال از اجراى 
طرح هــاى ويژه انتظامى و ترافيكى پليس 
خراســان رضوي در آســتانه ســال نو و 
تعطيلات نوروزى به منظور برقرارى نظم 
وامنيت اجتماعى خبــر داد و تأكيد كرد 
كه مأموران پليــس در اين ايام با جديت 
بيشترى مراقب تحركات بزهكاران و افراد 

متخلف خواهند بود.
سردار اميرى مقدم ابراز اميدوارى كرد كه 
شــهروندان همچون گذشته با همكارى و 
تعامل آگاهانه خــود مأموران پليس را در 
برقرارى محيطى امن و سالم يارى رسانند.

رئيس پليس خراسان رضوي هشدار داد

سارقان خيابانى و بدل اندازان در كمين خريدهاى نوروزى

ذخيره مى كنند كه به هنگام ربوده شدن   درصد مالباختگان و سوژه هاى 85به اينكه 85به اينكه 85 درصد مالباختگان و سوژه هاى 

ركنا: زن جوانى كه در جريان ســرقت طلاهاى همسايه 
دســت به جنايتى هولناك زده بود پس از دستگيرى در 
بازجويى هاى پليســى معماى قتل شوهرش را هم فاش 

كرد.
شامگاه اول اسفند وقتى مردى گزارش ناپديد شدن همسر 
22 ســاله اش را به پليس ايرانشهر اعلام كرد. مأموران به 
تنها كسى كه مظنون شدند نسترن همسايه اين زن بود. 
كارآگاهان كه حدس مى زدند او حقيقت را كتمان مى كند 

وى را بازداشت كردند. 
اگرچه نســترن در بازجويى ها اصرار داشت كه اطلاعى از 
سرنوشت زن همسايه ندارد اما وقتى كارآگاهان انگشترى 
را در دستان وى ديدند متوجه شدند متعلق به زن ناپديد 
شــده است كه شوهرش مشخصات آن را به پليس اعلام 

كرده بود.
با افشاى اين حقيقت، مأموران راهى خانه نسترن شدند و 
در بازرسى از آنجا جسد مثله شده قربانى را از داخل سطل 

زباله اى كه در بالكن خانه بود كشف كردند. 

وى گفت: با دوستم رقيه و برادرشوهرش نقشه كشيديم تا 
طلاهاى اين زن را سرقت كنيم. براى همين روز حادثه زن 
همسايه را به آپارتمانم كشاندم و آن ها در نقش دزد وارد 
خانه شدند. اما با او درگير شدند و هلش دادند كه در نهايت 

سرش به اوپن آشپزخانه خورد و جانش را از دست داد.
با اعتراف وى همدستانش دستگير شدند و اقرار كردند كه 
پس از قتل، جســد زن جوان را مثله كرده و داخل سطل 
زباله انداختند و پس از آن روى آن اسيد ريختند تا از بين 
برود اما خيلى زود لو رفتند. نســترن در تحقيقات مدعى 
بود كه شوهرش از اسفند پارسال به طرز مرموزى ناپديد 
شــده و خبرى از او ندارد. مأموران كه احتمال مى دادند 
نســترن راز ناپديد شده شوهرش را مى داند به تحقيق از 
او پرداختند تا اينكه وى راز جنايت را افشــا كرد و گفت: 
5 سال پيش با همسرم آشنا شــدم و پس از ازدواج با او 
از شيراز(محل سكونتم) به ايرانشهر آمديم. اما مدتى بعد 
اختلافات مان شروع شد تا اينكه با برادرشوهر دوستم رقيه 
(يكى از متهمان دستگير شده در قتل زن جوان) پنهانى 

رابطه برقرار كردم و 6ماهى كه از آشــنايى ما گذشــت 
تصميم به قتل شوهرم گرفتم.

وى ادامه داد: اسفند پارسال شوهرم را در خانه با چاقو به 
قتل رساندم و جسدش را مثله كردم. قسمتى از جسد را 
داخل نورگير خانه و قسمت ديگر را داخل نايلون گذاشتم 
و برادرشوهر رقيه آن را به خارج از ايرانشهر برد و در بيابانى 
دفن كرد. با راهنمايى هاى نسترن، جسد مثله شده شوهر 
وى كشف شد و متهم به بازسازى صحنه قتل همسرش 

پرداخت . 

راز هولناك زنى كه شوهرش و زن همسايه را تكه تكه كرد



گزارش قدس تأیید شد

»کی روش«  نام پرسپولیسی ها را به فدراسیون نداد
 فوتبال  رســول بهروش   فدراســیون فوتبال بخشی از 
عجیب ترین روزهای تاریخش را پشت سر می گذارد. در کشاکش 
اتفاقات عجیب و غریبی که در فوتبال کشــورمان رخ می دهد، 
این مجموعه صرفا ســکوت کرده و   دم بر نمی آورد. مدتهاست 

که باشگاه های مختلف آشــکارا به هم اتهام می زنند و یکدیگر 
را به برخورداری از حمایت های پشــت پرده متهم می کنند، اما 
فدراسیون خودش را به آن راه زده و نســبت به این مسایل که 
کاملا جنبه »حقوقی« دارد، یکسره بی توجه است. آنها در حوزه 
مسایل داوری و اشتباهات بحث برانگیز در لیگ برتر و دسته اول 
هم موضع مشابهی دارند و سعی می کنند با سیاست بی توجهی 
و سکوت، همه چیز را به مرور زمان بسپارند. با این همه اما، شاید 
عجیب ترین ســکوت مجموعه مدیریتی فدراســیون فوتبال، 
مربوط به شایعه بسیار مهمی باشــد که این روزها مطرح شده؛ 
اینکه کارلوس کی روش قصد ندارد از بازیکنان پرسپولیس برای 

حضور در مســابقه تیم ملی با قطر و چین دعوت کند و اینکه او 
برای فرا خواندن این بازیکنان به اردو، عذرخواهی برانکو را شرط 

کرده است!
در حال حاضر چیزی حدود دو هفته از اوجگیری این شایعات 

می گذرد، اما رییس فدراســیون فوتبال یک کلمه هم حرف 
نزده. آنچه از ظواهر بر می آید این اســت که آقای تاج کاملا 
مرعوب یکه تازی های مربی پرتغالی شــده و قادر نیســت با 
خواست و اراده او مخالفت کند. مهدی تاج شرط عذرخواهی 
کی روش برای برانکو را تکذیــب نمی کند و این یعنی احتمالا 
چنین ماجرایی صحــت دارد. اگر اینطور اســت، کاش یک 
نفــر توضیح بدهد که مشــاجره بین دو ســرمربی چه ربطی 
به بازیکنان پرســپولیس دارد؟ چرا باید سرمایه های انسانی 
فوتبال این مملکت قربانی عداوت دو مربی خارجی شــوند؟ 
چرا یک باشــگاه پرهوادار در معدود روزهای خوشبختی اش 

طی 10سال گذشته باید تاوان خشم مربی پرتغالی را بدهد؟ 
چرا صعود تیم کشــورمان به مرحله نهایی جام جهانی باید به 
خطر بیفتد تا دل آقای کی روش خنک شود و غرورش از گزند 

آسیب در امان بماند؟

روزی که سینیور دســت رد به سینه امثال رحمتی و عقیلی زد، 
همه حق را به او دادند، چون این نفرات خودشان رأسا و شخصا 
به تیم ملی پشت کرده بودند. امروز اما به 8ملی پوش پرسپولیس 
چه ربطی دارد که آب برانکو و کی روش در یک جوی نمی رود؟ 
کارلوس هم یک انسان است و گاهی می تواند دچار خطای بشری 
شود. در چنین شرایطی مدیر بالای سر او وظیفه دارد اوضاع را 
کنترل کند؛ آنچه هرگز نشانی از آن در واکنش های اخیر آقای 
تاج به چشم نمی خورد. راستی اگر ریاست به همین سادگی است 
که مهدی تاج نشان می دهد، ما شهروندان عادی چرا نباید رییس 

فوتبال کشور باشیم؟

دایی: برای گرفتن حقم پرخاش می کنم
ورزش:ســرمربی نفت تهران می گوید به احتمال بالای 99 درصد 

قهرمانی این فصل به پرسپولیس می رسد.
*هنوز به پرسپولیس تعصب دارید؟

چرا که نه، پرسپولیس تیم خود من و عشق جوانی تا امروز من است. اما 
به جز دیدارهای مستقیم برابر این تیم، چه نفت امروز و چه صبا و راه 

آهن و سایپای دیروز، برابر این تیم همه تلاشم را می کنم.
*با این همــه علاقه، چرا با پرســپولیس فوتبالتان را تمام 

نکردید و رفتید صبا و سایپا...
**چون من را نخواستند و بیرونم کردند، آن هم بعد از سالی که در 

لیگ کشور آقای گل شده بودم.
* اگر مورد نظر استقلالی ها واقع شــوید چه می کنید؟ به 

استقلال می روید ؟
حاضر نیستم عشق و احساســاتم را زیر پا بگذارم وبه تیمی بروم که 

بزرگ ترین رقیب پرسپولیس است.
 *خیلی ها از نقطه نظر اعتراضات و پرخاش شما دل آزرده 

هستند.
**بله من برای گرفتن حقم پرخاش می کنم اما دوســتان کمیته 

انضباطی با محروم کردن ها و برخوردهایشان تلافی می کنند.

 گزارشی از یک کلاهبرداری حرفه ای
چطور نیمی از پول کی روش بر باد رفت؟

قدس آنلاین: کارلوس کی روش، ســرمربی تیم ملی فوتبال ایران 
در مصاحبه با شــبکه خبری SIC از ماجرای 800 هزار دلار و بانک 

ورشکسته پرتغالی و کمپانی مالی BES ناگفته هایی را بیان کرد.
این مرد پرتغالی دو ســال پیش در این خصوص به رسانه ها گفته 
بود: نزدیک به 1۵ سال از حقوق بازنشستگی ام در یک روز به باد 
رفت. انگار من نیمی از حرفه ام را برای اربابان مؤسســه ریوفورته 
کار کرده ام. مردم پرتغال باید بیشــتر درباره این بانک بدانند که 
 Banco( چطور و چه اقداماتی انجام داده اســت. بانک پرتغال
Espirito Santo( شعبه دبی مرا فریب داد و پول بیش از نیمی 

از زندگی کاری من را بالا کشید.
کــی روش در این خصوص و بــه تازگی به خبرنگاران گفته اســت: 
واقعا در این خصوص متاسفم، من متهمان در این عملیات بانکی را 
می شناسم و آنها هرگز حاضر به همکاری و قبول اشتباه خود نشدند.

در این مصاحبه کی روش به انتقال مبالغی از سوی این بانک پرتغالی 
به پایتخت آنگولا نیز اشاره می کند و می گوید: من هیچ پیشنهادی 
یا دستوری دریافت نکردم که به ازای آن پول خود را به شرکت های 

زنجیره ای GES منتقل کنم.

قرارداد عزت اللهی با روستوف رسماً 
تمدید شد

ورزش: سایت رسمی باشگاه روستوف با انتشار خبری قرارداد جدید 
2.۵ ساله ســعید عزت اللهی، ملی پوش ایرانی اش را رسانه ای کرد. 
سران این باشگاه روســی پیش از این با همتایان خود در آنژی برای 

انتقال قرضی عزت اللهی به توافق رسیده بودند.
ســعید عزت اللهی به صورت قرضی تا پایان فصــل جاری لیگ برتر 
روســیه برای تیم آنژی به میدان می رود و ســپس به تیم روستوف 
بازخواهد گشت. روستوف هم اکنون سردار آزمون، سعید عزت اللهی 

و رضا شکاری، سه ملی پوش جوان ایرانی را در اختیار دارد.

بیت سعید: کار سختی برابر الجزیره داریم
ایسنا: مهاجم استقلال خوزستان درباره شرایط تیمش پیش از بازی 
با الجزیره امارات، اظهار کرد: شرایط خوبی داریم و برد خیلی خوبی که 
برابر نماینده عمان کسب کردیم، روحیه ما را مضاعف کرده است. این 
برد هم شخصیت تیم را بالا برد و هم این که واقعا از حیثیت و آبروی 
فوتبال ایران دفاع کرد.  حسین بیت ســعید در ادامه با بیان این که 
الجزیره نسبت به الفتح تیم منسجم تری است، افزود: فکر می کنم کار 
سختی برابر این تیم داریم ولی اگر هوشیارانه عمل کنیم، می توانیم 

یک نتیجه خیلی خوب کسب کنیم.

به دلیل اعتراض تمرینات نفت تهران 
باز هم برگزار نشد

ورزش:  بازیکنان تیم فوتبال نفت تهــران دیروز برای پنجمین روز 
متوالی با وجود حضور در محل تمرین اما حاضر به تمرین نشدند.

شــاگردان علی دایی نســبت به بدقولی های صورت گرفته از سوی 
مسوولان این باشگاه به دلیل عدم پرداخت 20 درصد از قراردادشان 
تا پایان بهمن ماه معترض هســتند و عنوان کرده اند که تا زمانی که 

تکلیف شان مشخص نشود تمرین نمی کنند.

مهاجم پیشین استقلال از پشت پرده ها  گفت
از حروف ابجد تا تغییر نام مادر!

تسنیم: امین منوچهری ، مهاجم پیشین تیم فوتبال استقلال گفت: 
در این چند سال با شوق و علاقه در تیم های موردنظرم بازی کردم و 
هیچ وقت به زور در یک تیم نبودم که به عنوان مثال مربی اش دنبال 
حروف ابجد باشد! الان مربیان با مدیربرنامه های شان از این تیم به آن 
تیم می روند و جالب اینجاست که خیلی از آنها نتیجه نمی گیرند، ولی 

همچنان تیم می گیرند.
مهاجم تیم فوتبال نســاجی مازنــدران در پایــان تصریح کرد: من 
براساس شایستگی هایم در این چند سال نتوانستم از لحاظ مالی به 
آنچه که می خواهم برسم، ولی خوشحالم که سالم زندگی کردم و در 
تیم های بزرگی هم حضور داشتم. من هیچ وقت نیاز به این نداشتم 
که برای فوتبال بازی کردن دست به هر کاری بزنم یا مثلًا نام مادرم 

را عوض کنم!

خبر خوب برای پرسپولیسی ها در 
آستانه بازی الوحده

ورزش: میثم علیپور ، فیزیوتراپ پرسپولیس درباره وضعیت فرشاد 
احمدزاده و صادق محرمی گفت:احمــدزاده و محرمی دچار ضرب 
دیدگی و نه کشیدگی شــدند.ضرب دیدگی اگر با استراحت اکتیو 
همراه شود می تواند به سرعت به تمرین بازگردند. وی افزود: این دو 
بازیکن با فشار ۵0 درصد تمرین می کنند.در بخشی از تمرینات به 
صورت جداگانه کار می کنند که فشار کمتری به آنها وارد شو.خیال 
هواداران پرسپولیس راحت باشــد که هر دو بازیکن به بازی الوحده 

می رسند.

ضد حمله

رضائیان: از اردو قهر نکردم
ورزش سه: رضائیان که پیش از جدال برابر الهلال با شایعه قهر از اردوی این تیم 
به دلیل نبودن در ترکیب اصلی مواجه شده ضمن تکذیب این مساله گفت: من 

هیچ وقت قهر نکردم حتی زمانی که در ترکیب نبودم.
 اگر به دنبال قهر و ایجاد حاشیه بودم که در ابتدای فصل با توجه به عدم حضورم 
در ترکیب این کار را می کردم. من گفتم امسال آمدم تا به پرسپولیس کمک کنم 
و هر چه در توانم هست بگذارم. به خاطر اتفاقات سال گذشته آمدیم تا در کنار هم 
همه چیز را جبران کنیم. ان شاالله پرسپولیس قهرمان شود و کسانی که اینگونه 
به دنبال حاشیه سازی هســتند نمی دانم چرا خسته نمی شوند؟ کسانی که این 
حاشیه را درست می کنند به دنبال چند نســخه فروش بیشتر و کلیک بیشتر 
هستند و این درست نیست که به خاطر مصالح خودشان با دروغ های شان باعث 

رنجش هواداران میلیونی پرسپولیس شوند. 

مشکل تراشی» پراهیچ«  برای پدیده 
ورزش: ایگور پراهیچ درباره بازی با پرســپولیس اظهار داشت: فعلا نمی توانیم 
به بازی با پرسپولیس فکر کنیم. ما مشــکلات زیادی داریم و اصلا معلوم نیست 
مقابل پرسپولیس بازی کنیم. وی در ادامه درباره مشکل با پدیده  افزود: امیدوارم 
اتفاقات خوبی رخ دهد و مشکلات حل نشود. اگر مشکل ما حل نشود به فدراسیون 
می رویم تا مشکل ما را حل کند. من ۵ ماه است که حقوق نگرفته ام. دیگر با این 
وضعیت نمی توانم در ایران بمانم. وی  درباره شکایت از پدیده خاطرنشان کرد: 
با نامه ای که فیفا داده فقط چند روز پدیده مهلت دارد. اگر مشکل را حل نکنند 

امتیاز کم می شود و اگر ادامه پیدا کند ممکن است از لیگ کنار گذاشته شوند.
پراهیچ در پایان درباره ماندن در فوتبال ایران برای فصل آتی گفت: من مشکلات 
زیادی در حال حاضر دارم. دو سال است در ایران هستم و اتفاقات خوبی برایم رخ 

نداده است. باید ببینیم در آینده چه می شود. 14

تلگرامی

1

   تیم فوتبال استقلال که پس از بازی با الاهلی امارات اردوی خود را در دبی برپا 
کرده بود، پیش از ظهر دیروز برای بازی مقابل تعاون عربستان راهی مسقط پایتخت 

عمان شد. 
   کریم انصاری فرد مهاجم ایرانی تیم المپیاکوس یونان عنوان برترین 
بازیکن دور برگشت مرحله یک شانزدهم نهایی لیگ اروپا را به دست آورد.

    دردیدار دو تیم تراکتورسازی تبریز و ماشین سازی از سوی مهدی کیانی بازیکن 
تیم تراکتور ســازی تبریز تخلفاتی صورت گرفت. وی به دلیل رفتار غیر ورزشی به 

پرداخت 40 میلیون ریال جریمه نقدی از سوی کمیته انضباطی محکوم شد.
    مراســم تودیع ومعارفه روسای پیشــین و جدید کمیته بین الملل 
فدراسیون فوتبال با حضور مهدی تاج برگزار شد. در این مراسم مهدی تاج 
و دیگر مسوولین فدراسیون ضمن تقدیر و تشکر از فعالیت های صورت 

گرفته توسط امید جمالی، برای حمیرا اسدی آرزوی موفقیت کردند.

   بر اساس اعلام دبیرکل فوتبال آسیا مراسم قرعه کشی رقابت های فوتسال زیر20 
سال آسیا روز پنجشنبه 30 مارچ برابر با دهم فروردین ماه 96 از ساعت 1۵ به وقت 

محلی در کوالالامپور مقر کنفدراسیون فوتبال آسیا برگزار می شود.
    در برنامه نشســت خبری مربیان الوحده و پرسپولیس اعلام شد که 
کنفرانس خبری خاویر آگویره سرمربی مکزیکی الوحده از ساعت ۱۶:۳۰ 
دقیقه روز دوشنبه به وقت محلی و برانکو ایوانکوویچ از ساعت ۱۶:۴۵ دقیقه 

برگزار خواهد شد.
    »احمد سعید المرزوقی« سرپرست الجزیره درباره شرایط این تیم اماراتی برابر 
استقلال خوزستان در لیگ قهرمانان آسیا گفت: برخلاف آنچه که بعضی ها تصور می 
کنند، بازی آسانی با استقلال خوزستان نداریم بخصوص اینکه این تیم هنوز برای ما 

ناشناخته است و اطلاعات زیادی از آنها نداریم.
   کنفدراسیون فوتبال آسیا در نامه ای به بازیکن شماره ۱۱ پرسپولیس که 

در دقیقه 2۴  دیدار برابرالهلال  به دلیل رفتار غیرورزشی از داور این دیدار 
کارت زرد دریافت کرد، تذکر داده است. 

    نظر محمدی، مربی تیم سپید رود رشت به دلیل تخلفاتی مبنی بر اهانت به مربی 
تیم آلومینیوم اراک از سوی کمیته انضباطی از یک جلسه همراهی تیم خود محروم 

شد و باید 10 میلیون ریال جریمه نقدی پرداخت کند.
   دومین دیدار استقلال تهران در آسیا برابر التعاون عربستان را داوران 

ژاپنی سوت خواهند زد.
   حســین عبداللهی عضو کمیته انضباطی فدراســیون فوتبــال در واکنش به 
صحبت های اخیر رحمتی می گوید اگر با رحمتی کینه شخصی داشتیم محرومیت 

او را تعلیق نمی کردیم.
   دیدار تیم های الجزیره امارات و استقلال خوزستان را داوران اردنی 

قضاوت می کنند.

 شمسایی: مقابل 
گیتی پسند به آبرویم 

فکر می کنم
ایســنا: وحید شمســایی سرمربی 
تاسیسات درباره مصاف تیمش مقابل 
گیتی پســند اصفهان اظهار کرد: این 

بــازی برایم بســیار مهم اســت چون 
گیتی پسند در صورت پیروزی 90 درصد به قهرمانی نزدیک خواهد شد. امسال 
نتایج برایم راضی کننده نبود و فراز و نشیب بسیاری در لیگ داشتیم اما دنبال 
بهانه نیستم و با تمام وجود برای بازی با گیتی پسند به اصفهان می رویم. در این 
بازی به فکر آبرو و اعتبار خودمان هستیم چون چشم تمام تیم های مدعی به 
این بازی دوخته شده و اگر ما گیتی پســند را ببریم معادلات قهرمانی عوض 

خواهد شد. 

شجاعی: در رویارویی 
با تیم انصاری فرد به 

دنبال ۳ امتیاز هستیم
ورزش: حســاس ترین جدال هفته 
بیست ودوم ســوپر لیگ یونان امروز 
میان تیم های المپیاکوس و پانیونیوس 
که رتبه های اول و دوم جدول رده بندی 

را در اختیار دارند برگزار می شــود. حضور کریم انصاری فرد و مسعود شجاعی 
در تیم های المپیاکوس و پانیونیوس جذابیت خاصی به دو ئل ایرانی های سوپر 
لیگ یونان بخشیده است. مسعود شجاعی، ملی پوش ایرانی تیم پانیونیوس در 
خصوص این بازی گفت: برای کریم انصاری فرد در تیم جدیدش آرزوی موفقیت 
می کنم. بازی برابر المپیاکوس برای ما بسیار مهم است و به دنبال کسب هر 3 

امتیاز از این رویارویی هستیم.
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حمیدرضا خداشناس: هفته بیست و چهارم لیگ برتر فوتسال کشورمان امروز برگزار 
می شود که در مهم ترین بازی های این هفته گیتی پسند میزبان تاسیسات دریایی است 

و مس به میهمانی مقاومت در البرز می رود .
شــاگردان رضا لک، صدر نشــین لیگ در حالی میزبان وحید شمسایی و شاگردانش 
هستند که در سه هفته مانده به پایان لیگ برای قهرمانی  نیاز به دو پیروزی دارند که در 
این دیدار خانگی و حمایت تماشاگرانش به دنبال  دشت سه امتیاز از 6 امتیاز ممکن اند 
چرا که می دانند در صورت از دست دادن امتیاز  در این بازی اگر لیگ قرار باشد به هفته 
پایانی بکشد قطعا بازی سختی در قم مقابل یاسین پیشرو خواهند داشت . اما تاسیسات 
که در این بازی وحید شمسایی و امید سنگ سفیدی را در اختیار ندارد بی شک برای 
آبروداری و نگه داشتن صدرنشــینی به میدان می رود تا لیگ را همچنان تا هفته های 

پایانی حساس نگه دارد . 
 اما در دیگر بازی حساس این هفته شاگردان افضل در حالی در کرج به مصاف مقاومت 
البرز می روند که چشم امیدشان در اصفهان به شاگردان وحید شمسایی است چرا که 
خوب می دانند با شکســت مقاومت البرز در این دیدار و پیروزی تاسیسات در اصفهان 

فاصله آن ها با صدرنشین در دو هفته پایانی فقط به یک امتیاز خواهد رسید . 
برنامه کامل بازی های هفته بیست و چهارم به شرح زیر است:

یکشنبه ۸ اسفند ۹۵ - ساعت ۱۶
ملی حفاری اهواز - یاسین پیشرو قم/ طرح و توسعه الوند - شهرداری ساوه

گیتی پسند اصفهان - تاسیسات دریایی تهران/ دبیری تبریز - فرش آرا مشهد
مقاومت البرز -  مس سونگون ورزقان/ لبنیات ارژن فارس - دانشگاه آزاد تهران

شهروند ساری - آذرخش بندرعباس

هفته بیست و چهارم لیگ برتر فوتسال
معادله قهرمانی در دست شمسایی و شاگردانش

ورزشـــی

ملی پوشان علیه 
پرسپولیس

ماجرای ناراحتی 
بازیکنان از برانکو 

صحت دارد؟
حمیدرضاعرب: برانکو در وضعیتی 
قرار گرفته که نمی داند چه سیاستی 
را در مواجهه با اتفاقاتی که انتظارش را 

می کشد، درپیش بگیرد. 
ســرمربی پرســپولیس از ســویی با 
درخواست های غیرمستقیم کی روش 
و رفقایش برای عذرخواهی مواجه شده 
تا شاید دوباره بازیکنانش به تیم ملی 
برگردند و از ســویی خود نمی خواهد 
در مقابل این خواسته ها کرنش کند و 
شخصیتی که در فوتبال ایران ذره ذره 
جمع کرده را به یکبار از دست بدهد. 
برانکو از سویی ممکن است در صورت 
کشدار کردن دعواهایش با کی روش با 
واکنش هایی از سوی بازیکنانش مواجه 
شود؛  بازیکنانی که شــاید از او انتظار 
دارند با کدخدامنشی و یک عذرخواهی 
ساده زمینه بازگشت شان به تیم ملی 

را فراهم کند .
 دیروز در اردوی پرســپولیس زمزمه 
بود که شاید برانکو به خاطر آینده خود 
و بازیکنانش حاضر بــه عذرخواهی از 
کی روش شود اما تا به این لحظه او هیچ 
اقدامی انجام نداده اســت و گفته می 
شود فشارهایی از سوی برخی بازیکنان 
وجود دارد که ســرمربی پرسپولیس 
همان کاری را انجام دهد که کی روش 
می خواهد.  پرسپولیس آبستن حوادث 
تازه است و احتمالا در روزهای آینده 
واکنش هایی را ازســوی مدیران این 
باشگاه به ماجرای تنش ها میان برانکو 
و کی روش خواهیم دیــد. آن ها فعلا 
موضع ســکوت درپیــش گرفته اند و 
دوری از ایــران نیز کمک حال شــان 
بوده تا در این باره اظهارنظری نداشته 

باشند .

در معدود حرکت های حرفه ای باشگاه سیاه جامگان
شربتی ، اسکوبار نشد

امیرمحمد سلطان پور: در همین ابتدا باید تاکید کنیم که ما نیز مانند بسیاری 
از بینندگان بازی سیاه جامگان و تراکتورسازی، هنوز در شوک صحنه گل دوم 

شاگردان امیر قلعه نویی هستیم.
 از هر زاویه ای که به این گل نگاه شــود، رضا شربتی یک صحنه وحشتناک 
را ســپری کرد که برای مدت ها شــکل تکیه عجیب او به تیرک دروازه، در 
حالی که توپ از کنار پاهایش وارد دروازه نماینده مشــهد شــد، در جلوی 
چشمانمان رژه خواهد رفت. اما با تمام این ها و اینکه همه ما اجازه داریم از 
خواندن جوک هایی که برای او در فضای مجازی ساخته شده لذت ببریم، اما 
نمی توان از برخورد حرفه ای مدیریت باشگاه سیاه جامگان و خداداد عزیزی 
در آخرین روز مربیگریش با این قضیه، سخنی به میان نیاورد. فاصله میان 
انتقاد و تمسخر گرفتن حرکت رضا شــربتی با متهم کردن او به تبانی برای 
تراکتورسازی، در روزهای گذشته به باریک تر از مو رسید؛ آندرس اسکوبار 
مدافع کلمبیا هم ۵روز بعد از گل به خودی که منجر به حذف کشــورش از 
جام جهانی 94 شد به قتل رسید. قاتلش 6بار به او گلوله زد و هربار کلمه گل 
را فریاد می کشید؛ در بازی سیاه جامگان مقابل تراکتورسازی هم گزارشگر 
بازی با طعنه و کنایه های خود به قدر کافی می توانســت محمدرضا عباسی 
را اسلحه به دســت در رختکن منتظر شــربتی نگه دارد، اما عباسی بعد از 
پایان بازی نشــان داد که حداقل درس های خود را در برخورد با بازیکن در 
این چند سال حضورش در فوتبال به خوبی فراگرفته، مدیرتر از آن است که 
حتی در این شرایط بحرانی و پرفشار، یکی از معدود بازیکنان بومی خود را 
به خاطر یک اشتباه هرچند بزرگ نابود کند. مجموعه باشگاه سیاه جامگان 
این فصل اشــتباهات زیادی را در همه زمینه ها مرتکب شده و نتیجه آن  را 
در جدول رده بندی و اوضاع تیم خود می بیند. آن ها با این وضعیت سقوط 
خواهند کرد، اما اگر یک اتفاق، نشان دهنده این باشد که هنوز برای مبارزه 
، نفسی برای مدیریت این باشــگاه مانده، طرز مدیریت اتفاق رضا شربتی 
بود. اما مهم اســت که برای بازیکنان ســیاه جامگان نیز نفس و توانی برای 

مبارزه باقی بماند.
 رضا شــربتی مانند بســیاری از هم تیمی های خود در بســیاری از دقایق 
بازی بی تمرکز و در اواخر بازی بی رمق و بی انگیزه بود؛ شــاید همانطور که 
عزیزی بعد از بازی گفت کــه چطور می تواند به بازیکنی که در حســابش 
تنها 400هزار تومان اســت ایرادی بگیرد، مدیریت باشگاه نیز تا دیر نشده 
باید بیشتر به بازیکنان خود برســند، تا بازیکنان این تیم بدون احتیاج به 
تکیه دادن به جایی حتی تیرک دروازه، سرخود را برای بقای سیاه جامگان 

جلوی توپ بگذارند.

یادداشت

خداداد و هاشمی نسب رسماً جدا شدند
میثاقیان دوباره مشکی پوش شد

سینا حسینی : پس از اینکه سرمربی سیاه جامگان شفاهی اعلام کرد دیگر خسته 
شدم و نمی توانم در ســیاه جامگان بمانم مدیران باشگاه تصمیم گرفتند با گزینه 
دیگری وارد مذاکره شوند تا هدایت این تیم بحران زده را به دست او بسپارند. خداداد 
عزیزی به محض اینکه صبح روز شــنبه متوجه شد مدیران سیاه جامگان به سراغ 
اکبر میثاقیان رفتند تا هدایت تیم فوتبال ســیاه جامگان را به دست او بسپارند، با 
مصاحبه ای اعلام کرد هنوز به صورت رسمی استعفای خود را به مسوولان باشگاه 
ارائه نداده است ولی اگر مســوولان باشگاه ســیاه جامگان دیگر تمایلی به ادامه 
همکاری ندارند این موضوع را رســما اعلام کنند. مسوولان باشگاه سیاه جامگان 
که نمی خواســتند مقابل خداداد قرار گیرند با تعارف های عامیانه اعلام کردند از 
خداداد در مسوولیتی دیگر بهره خواهند گرفت اما کاملا پیدا بود نه میثاقیان حاضر 
به قبول همکاری با خداداد می شود نه عزیزی تداوم حضور در این مجموعه با این 

شرایط را خواهد پذیرفت.
به همین دلیل قرار شد خداداد و هاشمی نســب فسخ قرارداد را امضا کنند تاسیاه 
جامگان بتواند به صورت رسمی با اکبر میثاقیان فعالیت خود را آعاز کند. در نهایت 
خداداد عزیزی دیشب زیر برگه فسخ قرارداد را امضا کرد تا به صورت رسمی از سیاه 
جامگان جدا شــود تا در هفته های باقیمانده هدایت این تیم بحــران زده را اکبر 

میثاقیان در دست گیرد.
حالا اکبر میثاقیان می مانــد و یک تیم بحران زده که همــه از این تیم انتظار 
کسب نتیجه را دارند. قطعا هواداران فوتبال خراســان در این مسیر میثاقیان 
را تنها نخواهند گذاشــت و مجددا برای حمایت از نماینده فوتبال خراسان به 

میدان می آیند.



قايقران المپيكى در گفت و گوى اختصاصى با قدس

رقابت  با آسيايى ها انگيزه ام را كم مى كند
 قايقرانى  رها حاتمى  زندگي مشــتركش را بعد از 
المپيك با قهرمان ووشو جهان شروع كرد و خيلي سريع به 
درياچه برگشت. فرصتي پيدا نكرد تا اين زندگي را به خوبي 
تجربه كند اما امروز وقتي كنــار درياچه آزادي و زماني كه 
بعد از تمرين طولاني دارد قايق را ترك مي  كند، مي خندد و 
مي گويد: « همديگر را نمي بينيم. اما زندگي شيريني است.» 
مهســا جاور با اين حال و هوا تمريناتــش را دنبال مي كند 
تا در بازي هاي آســيايي بعد، روي سكوي نخست بايستد. 
هدف بزرگــي دارد و براي اين هدف نيــاز دارد كه حمايت 
شود. خودش معتقد اســت كه هيچ چيزي كم نگذاشته و 
از زندگي  شخصي اش زده تا به بهترين نتيجه برسد اما براي 
رقابت با بزرگان، بايد متفاوت تر به مسائل نگاه شود. به بهانه 
پيگيري تمرينات تيم ملي رويينگ بانوان در درياچه آزادي، 
چند دقيقه اي با بهترين بانوي قايقران ايران در يك ســال 
اخير همكلام مي شويم. قايقران المپيكي كه حالا هم مد ال 
جاكارتا را هدف قرار داده، هم يك رقابت خوب در المپيك 

2020 را.
*چه مي كني با سختي هاي زندگي مشترك و تمرين 

طولاني مدت در درياچه آزادي؟
شايد اگر شرايطي كه دارم را برايتان بگويم، خنده تان بگيرد 
و بگوييد چطور مي شود اينطور زندگي كرد. اما واقعا وضعيت 
جالبي داريم. من و محســن ( محمد سيفي، قهرمان ووشو 
جهان)، از وقتي ازدواج كرده ايم، چند روز بيشــتر همديگر 
را نديده ايم. يا من در اردو هستم، يا او. من بعد از المپيك 7 
مرحله اردو داشته ام كه هر كدام 21 روز بوده. يعني 6 - 7 روز 
به زنجان مي روم و بقيه روزها در مجموعه آزادي مي مانم. اگر 
تيم ملي ووشو هم در تهران اردو داشته باشد، ما مي توانيم در 
درياچه آزادي همديگر را ببينيم؛ اگر نه، همان چند روزي كه 
من به زنجان مي روم، مي توانيم كنار هم باشيم. البته مشروط 

بر اينكه محسن اردو نداشته باشد.
*پس عملا همديگر را نمي بينيد.

اين نوع زندگي هم خوبي هايــي دارد؛ هم ايرادهايي. يكي 
از خوبي هايش اين اســت كه براي هم تكراري نمي شويم و 
وقتي كنار هم هستيم، بيشتر قدر هم ديگر را مي دانيم. يكي 

از سختي هايش هم اين است كه دلتنگ هم مي شويم. البته 
دلتنگي براي نفرى كه منزل اســت بيشتر مي شود. چون 

طرف ديگر سرش به تمرين گرم است (با خنده).
 *با توجه به اين شرايط و مسائل فرهنگي كه در كشور 
وجود دارد، بسيار ديده شده كه دختران قهرمان، بعد 
از ازدواج ترجيح مي دهنــد ورزش قهرماني را كنار 
بگذارند. اين ســختي ها در چند ماه گذشته باعث 
نشد كه در تمرين و رسيدن به آرزوهاي ورزشي ات 

مردد شوي؟

دقيقا همين اتفاق براي من هــم افتاد. پيش از المپيك من 
ماه ها بدون استراحت تمرين كرده بودم و وقتي هم برگشتم، 
مراسم ازدواجم بود و بعد از دو ســه روز دوباره به اردو رفتم 
چون بايد در رقابت هاي قهرماني آســيا شركت مي كردم. 
آنقدر خسته شــده بودم كه تصميم گرفتم ورزش قهرماني 
را كنار بگذارم. اگر صحبت ها و تشــويق هاي محسن نبود، 
اين كار را مي كردم اما مرا مصمم كرد براي اينكه تا بازيهاي 
آسيايي، دو سال سخت را داشته باشيم و هر دو براي مدال 
تلاش كنيم. فعلا از فكر كنار رفتن، منصرف شده ام و اميدوارم 

در جا كارتا نتيجه بگيرم تا انگيزه هايم براي ماندن همچنان 
حفظ شود. فعلا كه خيلي انگيزه دارم.

*براي رسيدن به نتيجه دلخواهت، همه ابزارهاي لازم 
را در اختيار داري؟

خدا را شكر در تيم ملي رويينگ، ما شرايط به نسبت خوبي 
داريم. من به مربي ام اعتقاد زيــادي دارم و از نظر قايق هم 
وضعيت مان خوب اســت. فقط چيزي كه مرا اذيت مي كند 
اين است كه من با وجود اينكه شش سال است در سطح اول 
قايقراني ايران حضور دارم، هنوز نتوانسته ام در يك رقابت 
جهاني شركت كنم. فقط يك بار در يك كاپ جهاني آن  هم 
در رشته اي كه تخصص من نيست، حاضر شدم. در حالي كه 
من در سنگين وزن تك نفره فعاليت دارم و بايد در اين ماده 
بتوانم با خوب هاي دنيا رقابت كنم. در اين صورت است كه 
مي توانم اميدوار باشم در بازي هاي آسيايي مدال بگيرم و در 

المپيك بعدي به يك نتيجه خوب دست پيدا كنم.
*ارديبهشــت ماه يك مرحله از كاپ جهاني برگزار 

مي شود. قرار نيست در اين مسابقه شركت كنيد؟
هنوز به ما چيزي نگفته اند. اما من نمي دانــم تا كي بايد با 
آسيايي ها رقابت داشته باشم؟ نمي گويم از سطح آسيا بالاتر 
رفته ام. ادعايي هم ندارم. اما تحليلم از شرايط اين است كه 
براي بزرگ شدن بايد با بزرگترها رقابت كرد و اگر اين مشكل 

حل شود، شرايط براي من عالي مي شود.
*يعني فقط شرايط تمريني مهم است. مثلا اگر براي 
تيم مردان مربي خوب خارجي جذب شود، اين توقع 

را نداري كه براي تيم بانوان هم همين اتفاق بيفتد؟
 قطعا مربي خوب خارجي مي توانــد كمك كند اما من فكر 
مي كنم، آقاي فرزام با تجربه اي كه به دست آورده اند، خيلي 
به ما كمك مي كننــد و آرامش خوبــي را در تيم به وجود 
آورده اند. بنابراين شــرايط فعلي را از ايــن جهت ترجيح 
مي دهم اما اگر قرار به استفاده از علم يك مربي بزرگ باشد؛ 
قطعا اســتقبال مي كنم اما فعلا بيشتر تمركزم روي حضور 
در رقابت هاي معتبر جهاني اســت. در اين شرايط است كه 
مي توانم به ايده آل هايم كه قطعا به نفع قايقراني ايران است، 

نزديك شوم.

 واكنش رئيس سازمان ليگ واليبال به 
انتقال سيستم ويدئو چك به اروميه 

ورزش: سعيد درخشنده، رئيس ســازمان ليگ فدراسيون واليبال 
گفت:  مگر اشكالى دارد كه  سيستم ويدئوچك از تهران به ديگر شهرها 

هم برود. مگر فقط تهران بايد از اين سيستم بهره ببرد.
وى گفت :  اجازه بدهيد تمام شــهرها از اين سيستم بهره ببرند و  
اروميه اى ها هم بدانند كه بازى با ويدئو چك يعنى چه. فقط حق 
تهران نيست كه از اين سيستم اســتفاده كند. اميدوارم شرايطى 
پيش آيد كه بتوانيم براى تمام شــهرها اين سيستم را خريدارى 

كنيم.

دوچرخه سوارى قهرمانى آسيا
چهارمى ركابزنان ايران در تايم تريل 

تيمى آسيا
ورزش:  ســى و هفتمين دوره  رقابت هاى دوچرخه سوارى جاده 
قهرمانى آســيا در منامه بحرين با رقابت نمايندگان كشــورمان در 
بخش تايم تريل تيمى بزرگسالان آغاز شد.در اين رقابت نمايندگان 
كشــورمان بعد از تيم هاى قزاقســتان، ژاپن، هنگ كنگ به مقام 

چهارمى اين مسابقات دست يافتند.

پولادگر ناظر فدراسيون جهانى تكواندو
مهر:   سيد محمدپولادگر، رئيس فدراسيون تكواندو ايران از سوى 
فدراسيون جهانى تكواندو به عنوان ناظر رقابتهاى تكواندو قهرمانى 

نوجوانان آسيا انتخاب شد.

راهيابى هشت كاراته كا
 به اردوى تيم ملى بانوان

مهر: در پايان رقابت هــاى انتخابى تيم ملى كاراته بانوان هشــت 
كاراته كا در اوزان مختلف به اردوى آماده سازى راه پيدا كردند و در 
ســه وزن رقابت هاى انتخابى مجدد برگزار خواهد شد.  مرحله دوم 
رقابتهاى انتخابى ورود به اردوى تيم ملى بانوان باحضور مدعيان در 
اوزان مختلف برگزار شد كه در پايان زهرا طراز پور، زهره برزگر، شيما 
آل سعدى، شــبنم واحدى، بهنوش نجفى، شــقايق واحدى، مبينا 
كاويانى و زهرا برزگر  مجوز حضور در اردوى تيم ملى را بدست آوردند.

آغاز اردوى تداركاتى احسان حدادى 
در قطر

ورزش: احسان حدادى، پرتابگر المپيكى كشورمان، اردوى تداركاتى 
خود را به منظور آماده ســازى براى حضور در بازى هاى همبستگى 
كشورهاى اسلامى و مسابقات دووميدانى قهرمانى آسيا،  در دوحه 
قطر آغاز كرد. نايب قهرمان پرتاب ديســك المپيك لندن به همراه 
مربى اش هادى سپهرزاد، اين دوره اردويى را به مدت 21 روز پيگيرى 

خواهند كرد.

دعوت از جردن باروز و خانواده اش 
براى سفر به ايران

ورزش:  با توجه به ابراز علاقه جردن باروز قهرمان المپيك و جهان و 
همسرش براى سفر به ايران، فدراسيون كشتى اعلام كرد در صورت 
تمايل آن ها براى سفرى 10 روزه به ايران و ديدن از شهرها و مناطق 

تاريخى كشورمان، خانواده كشتى ايران پذيراى آن ها خواهد بود.

داوربين المللى كشتى ايران درگذشت
ورزش: داور پيشكسوت بين المللى كشــتى دار فانى را وداع گفت.  
مهدى خالدى عضو تالار مشاهير فيلا، داور پيشكسوت بين المللى 

كشتى و دارنده سوت طلايى داورى المپيك دار فانى را وداع گفت.

باروز: اگر ترامپ به ايران مى رفت، آنها 
را مى ستود

ايسنا: جردن باروز كشــتى گير ملى پوش آمريكا گفت:  با برخى از 
سياســت هاى ترامپ مخالفم. دونالد ترامپ و من، نظرات مختلفى 
نســبت به ايرانى ها داريم. مطمئنم اگر او به ايران ســفر كرده بود و 
درباره ايرانى ها بيشتر مى دانست، پس از بازگشت به آمريكا، ايرانى  

ها را مى ستود.

خبر

 يكشنبه 12/08   ساعت: 10:00
المپيك زمستانى ژاپن

زنده از شبكه ورزش

يكشنبه 12/08 ساعت: 18:45
هفته 24 لاليگا : اتلتيكومادريد - بارسلونا

زنده از شبكه سه

يكشنبه 12/08 ساعت: 20:00
فينال جام اتحاديه انگليس : منچستريونايتد - ساوتهمپتون

زنده از شبكه ورزش

يكشنبه 12/08 ساعت: 23:15
هفته 24 لاليگا : ويارئال - رئال مادريد

زنده از شبكه سه

يكشنبه 12/08 ساعت: 23:30
هفته 27 لوشامپيونا : مارسى - پارى سن ژرمن

زنده از شبكه ورزش

اسپانيا/ لاليگا
لاس پالماس 0 ........................................................... 1 رئال سوسيداد

آلمان / بوندسليگا
وولفســبورگ 1 ................................................................. 2 وردربرمن

فرانسه/ لوشامپيونا
نانــت 3 ................................................................. 1 ديــژون
نيــس 2 ................................................................. 1 مــون پليــه

ميز نتايج

ورزش در سيما

15

تلاش فرزند پله براى 
اثبات بى گناهى

ورزش:  ادينيو پسر پله اسطوره فوتبال 
جهان كه به جرم پولشــويى و قاچاق 
مواد مخدر به 12سال و 10ماه زندان 
محكوم شده است، از بى گناهى خود و 

تلاش براى اثبات آن خبر داد.
ادينيو كه خود زمانى دروازه بان تيم ســانتوز برزيل نيز بوده است، روز جمعه 
درخواست فرجام خواهى جديدى براى اثبات بى گناهى خود به جريان انداخت. 
ادينيوى 46ساله براى اولين بار در سال 2005 دستگير شد اما با فرجام خواهى 
آزاد گشته و به عنوان مربى به فعاليت مشغول بود. او در سال 2014 به 33سال 

زندان محكوم شد كه حكم او بعد از مدتى به 10سال و 8ماه كاهش پيدا كرد.

بنزما مى تواند به تيم 
ملى فرانسه باز گردد

گل: بعد از 18ماه محروميت از حضور در 
جمع خروس ها به دليل مسائل حاشيه اى، 
مهاجم رئال مادريــد اميدهاى خود براى 
بازگشت به تيم ملى را دوباره به دست آورد. 

نوئل لوگرات رئيس فدراسيون فوتبال فرانسه در اين رابطه مى گويد: بنزما مى تواند دوباره 
انتخاب شود. او محروم نيست. اگر ديديه (دشان) به او در تيم ملى نياز داشته باشد مى تواند 
او را انتخاب كند، اما نبايد فراموش كنيم كه دشان كنترل كامل را در انتخاب كردن و يا 
نكردن بازيكنان خود خواهد داشت. ما با بنزما مشكلى نداريم و اگر به بازى هاى خوب اخير 
خود ادامه دهد قطعا دوباره دعوت خواهد شد. ما در جنبه هاى ورزشى براى بنزما احترام 

زيادى قائل هستيم؛ او بهترين گلزن تاريخ فرانسه در ديدارهاى اروپايى است.

فابرگاس: 100درصد 
در چلسى مى مانم

اسكاى اسپورتس: هافبك اسپانيايى 
چلسى كه از زمان روى كار آمدن كونته 
به عنوان سرمربى آبى هاى لندن بسيارى 
از بازى هاى اين فصل را به عنوان بازيكن 

نيمكت نشين حضور داشته، تاكيد كرد او فصل آينده نيز در چلسى باقى خواهد 
ماند. سسك فابرگاس مى گويد: من به جز فكر كردن به رقابتى كه در اين تيم خواهم 
داشت به هيچ چيز ديگرى فكر نمى كنم. 100درصد در چلسى خواهم ماند. شرايط 
فعلى من نسبت به 6ماه اول اين فصل در چلسى به كلى عوض شده است. از همان 
ابتدا شايعات زيادى پيرامون حضورم در چلسى مطرح بود اما به حرف مردم اهميتى 

نمى دهم و حتى يك ثانيه نيز به رفتن فكر نكردم.

مورينيو در تعقيب ركورد فرگوسن
نبرد   يونايتد - ساوتهمپتون براى قهرمانى در  جام اتحاديه انگليس

ورزش: تكليف اولين جــام قهرمانى رقابت هاى 
باشــگاهى جزيره امروز در ومبلى در رقابت هاى 
جام اتحاديه مشــخص خواهد شد. ساوتهمپتون 
بدون هيچ ســابقه قهرمانى در اين مسابقات برابر 
منچســتريونايتد برنده چهارعنوان قهرمانى اين 
جام به ميدان مى رود. آخرين قهرمانى شياطين 
ســرخ دراين رقابت ها به فصــل 2010- 2009 
برمى گردد. اين اولين ملاقات دو تيم در فينال يك 
جام بعد از آخرين رويارويى آنها در سال 1976 در 
فينال جام حذفى انگليس است كه با برترى 0-1 

ساوتهمپتون به اتمام رسيده بود. 
جام اتحاديه درعين حال نخستين تورنمنتى است 
كه ژوزه مورينيو در اولين سال حضورش در جزيره 
در فصل 2004-2005 روى نيمكت چلسى فتح 
كرد. او دوبار ديگر هم با همين تيم در ســال هاى 
2007 و 2015 قهرمان اين جام نام گرفت. كلود 
پوئل مربى ســاوتهمپتون هم پيش از اين تجربه 
كســب عنوان قهرمانى را در ليگ 1 فرانسه روى 
نيمكت موناكو داشته ولى در فينال جام اتحاديه 
اين كشور درسال 2001 شكست تلخى را مقابل 

ليون تجربه كرده بود. 

براى بازى امروز منچســتريونايتد بار ديگر وين 
رونى و مايكل كريك را در اختيار خواهد داشــت 
ولى هنريك مخيتاريان در تركيب اين تيم غايب 
خواهد بود. كاپيتان يونايتد در سفر اخير اين تيم 
به فرانســه براى ديدار در ليگ اروپا اعضاى تيم 
را همراهى نكــرده بود تا با ادامــه تمريناتش در 
منچستر به مرز آمادگى مطلوب دست پيدا كند. 
اما او به طور حتم در ومبلى حضور خواهد داشت. 
كريك هم كه با مشكل كوچكى در فرانسه روبرو 
شده بود، به اين بازى خواهد رسيد ولى مصدوميت 
همسترينگ مخيتاريان به منزله از دست دادن اين 
فينال براى مهاجم ارمنى خواهد بود. حضور فيل 
جونز هم در هاله اى از ابهام است ولى «آندر اررا» 
بعد از پايان محروميتش در ليگ اروپا به تركيب 
تيم مى پيوندد. در تركيب ساوتهمپتون هم مارتين 
كاسرس و سوفيان بوفال اميدوار به همراهى تيم 
خواهند بود. مدافع اروگوئه اى به احتمال فراوان 
اولين بازى خود را براى ساوتهمپتون بعد از انتقال 
اخيرش به اين تيم انجــام خواهد داد. اگرچه فن 
ديك، چارلى آســتين، الكس مــك كارتى و مت 
تارگت و ژرمى پيد همگى به علت آسيب ديدگى 

شانس حضور در اين مسابقه را نخواهند داشت. 
*آمار و ارقام

ساوتهمپتون براى دومين بار به فينال جام اتحاديه 
انگليس راه يافته است. اين تيم پيش از اين در سال 
1979 هم در فينال اين رقابت ها حضور يافته و با 

مربيگرى مك منمى با نتيجــه 3-2 به ناتينگام 
فارست باخته بود. براى يونايتد اين نهمين حضور 
در فينال اين رقابتهاست. در هشت فينال قبلى، 
شياطين سرخ چهار بار جام قهرمانى را بالاى سر 
برده اند كه سه بار آن در سه فينال اخير اين تيم 

درســال هاى 2006 برابر ويگان، در سال 2009 
برابر تاتنهام و در ســال 2010 مقابل استون ويلا 

بوده است. 
ليورپول تنها تيمى اســت كه با 12 بار حضور در 
فينال جام اتحاديه بيشتر از يونايتد در فينال اين 
رقابت ها حاضر بوده و آرسنال هم با 5 بار حضور 
در فينال و 5 بار شكســت در اين مسابقه ركورد 
منحصربه فــردى به خود اختصاص داده اســت.  
ساوتهمپتون دومين تيم در تاريخ رقابت هاى جام 
اتحاديه خواهد بود كه بدون دريافت هيچ گلى به 
فينال اين رقابت ها راه يافته اســت. تاتنهام هم 
پيش از اين در فصل 1981-1982 توانسته بود 
چنين حماسه اى رقم زند رولى در فينال با نتيجه 

3-1 مغلوب ليورپول شده بود. 
در بين مربيان هم تنها الكس فرگوســن و برايان 
كلاف هريك با چهار عنوان قهرمانى جام اتحاديه 
عملكرد بهترى از ژوزه مورينيو با 3 قهرمانى دراين 
رقابتها داشــته اند. مورينيو هرگز در فينال جام 
هاى اتحاديه انگليس در طول حرفه مربيگرى اش 
شكست نخورده و درسال 2007 فاتح جام حذفى 

هم نام گرفته بود. 

سليمى: 
نمى خواهم در آسيا 

اتفاق بدترى برايم بيفتد
ايسنا: بهداد سليمى، دارنده نشان طلاى المپيك با بيان اين كه براى 

حضور در مسابقات آسيايى بايد همه چيز دست به دست هم دهد و شرايط 
فراهم باشد، گفت: وقتى زانويم به اين شــكل اذيت كند، قطعا نمى خواهم به 
مسابقات آسيايى بروم كه اين اتفاق تكرار شود يا اتفاقى بدتر از اين بيفتد. وى گفت:  
با 70 تا 80 درصد از آمادگى ام در اين هفته وزنه زدم و با توجه به اين كه ذوب آهن 
براى قهرمانى نياز داشت كه در هفته پايانى براى شان وزنه بزنم، به روى تخته رفتم. 
با توجه به وضعيتى كه زانويم دارد، اولويت با بهبود كامل زانويم است و با اين شرايط 
نمى شود. بايد ابتدا كارهاى درمانى ام را انجام دهم و زمانى كه به صورت 100 

درصد آماده شدم، تمريناتم را به صورت سنگين انجام دهم. وى افزود:  اگر 
با اين وضعيت بخواهم به زانويم فشار آورم، به سلامتى ام لطمه مى 

خورد و خيلى ضرر دارد. در كل تمرينات من براى حضور 
در مسابقات آسيايى و يكى از برنامه ريزى هايم 

همين بوده است.

بازى هاى زمستانى آسيا
پنجمى ساوه شمشكى 

دراسكى  مارپيچ كوچك آلپاين
ورزش:  رقابت هاى اسكى آلپاين بازى هاى زمستانى آسيا در رشته 

مارپيچ كوچك در حالى دنبال شد كه حسين ساوه شمشكى قهرمان 
اسكى ايران تنها يك ثانيه و 54 صدم ثانيه تا رسيدن به مدال فاصله داشت. 
در اين رقابت ها كه به ميزبانى پيست اسكى تينه در ساپوروى ژاپن برگزار 
شــد در مجموع دو مانش مارپيچ كوچك حسين ساوه شمشكى كه ماه 
هاســت با مصدوميت پاى خود مبارزه مى كند با اختلاف زمانى يك 

ثانيه و 54 صدم ثانيه با مدال در جايگاه پنجم قرار گرفت و محمد 
كيادربندسرى نيز در جايگاه هفتم ايستاد. در اين رقابت ها 

اسكى بازان كره جنوبى اول و دوم شدند و نماينده ژاپن 
در جايگاه سوم قرار گرفت. 

مرادى 
به دنبال طلسم شكنى 

در مسابقات جهانى وزنه بردارى
ايسنا: دارنده نشان طلاى وزنه بردارى المپيك با بيان اين كه 

در اوج آمادگى هستم، گفت:  من به دنبال طلسم شكنى در مسابقات 
جهانى و كسب مدال هستم.

سهراب مرادى گفت:  پس از المپيك تمريناتم را رها نكردم و پس از سه 
ماه تمرين مستمر، در مسابقات باشگاه هاى آسيا شركت كردم و در فينال 
ليگ برتر نيز وزنه زدم. من به صلاحديد تيم ذوب آهن در دســته 105 
كيلوگرم شركت كردم و وزنه هاى خوبى را بالاى سر بردم و رضايت 

دارم. دسته من 94 كيلوگرم اســت ولى در دسته 105 كيلوگرم 
توانستم در مجموع با ثبت 410 كيلوگرم، به قهرمانى برسم 

و فكر مى كنم، هفت كيلوگرم بالاتر از مجموع ركورد 
المپيكم را ثبت كردم.

پيج گرد     ى

على دايى سرمربى نفت تهران در پستى اينستاگرامى 2
در آستانه بازى با پرسپوليس از عشق و علاقه خود 
نسبت به قرمزپوشان پايتخت خبر داد؛ پستى كه بعدا 

توسط او پاك شد.

توئيتر باشگاه منچستريونايتد، در آستانه بازى فينال اين تيم 
مقابل ساوتهمپتون در جام اتحاديه، در پستى نوآورانه عكس هايى 
از بازى هاى اين تيم در اين مسابقات تا بازى فينال را به شكل 

كتاب هاى كميك استريپ با طراحى خاص منتشر كرده است.

سردار آزمون كه در بوداپست مجارستان حضور دارد، 
به بنايى مرتفع در اين شــهر رفته و عكسى از خود 
در آنجا در اينستاگرامش منتشر كرده و با بام گنبد 

كاووس مقايسه اش كرده است.

ايلگاى كوندوغان ستاره منچسترسيتى كه در اردوى اين تيم در 
ابوظبى حضور دارد، به مسجد شيخ زايد در اين شهر رفته كه بعد 
از مسجدالنبى و مسجد الحرام بزرگترين مسجد جهان است؛ و 

آنجا را شگفت انگيز لقب داده  است.
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توســعه  واعظى   رها  فناورى/   
فنــاورى در همه جنبه هاى زندگى، 
باعث شــده اســت كه اقشــار هر 
جامعــه اى براى گذران زندگــى خود، مجبور به 
يادگيرى فناورى و اســتفاده از آن باشــند.در هر 
جامعه اى، كودكان و سالمندان جزو آسيب پذير 
هستند و نياز به توجه و مراقبت ويژه دارند. توجه 
به اين دو قشــر در زمينه اســتفاده از فناورى نيز 
مطرح است. استفاده از فناورى، همان قدر كه براى 
كودكان، پيش از سن مشخصى مناسب نيست و 
مانعى در برابر يادگيرى آن ها مى شود، در مقابل، 
براى سالمندان امرى مناسب، ضرورى و لازم است.

  چرا سالمندان به فناورى نياز دارند؟
با توسعه زندگى شهرى، محيط هاى مناسب تفريح 
و كســب آرامش براى سالمندان بسيار كم شده 
است؛ بنابراين سالمندان نياز به سرگرمى بيشترى 
دارند. از طرفى، بســيارى از ســالمندان دوست 
دارند كه در انجام امور روزانه، خودكفا باشــند و 
ايــن امر به آن ها اعتماد به نفس و انگيزه زندگى 
مى دهد. اين روزها خودكفايى در انجام امور روزانه 
مانند پرداخت قبوض بانكى، خريد با اســتفاده 
از كارت هاى بانكــى، خواندن پيام هاى فرزندان، 
گرفتن فشار و قند خون به صورت روزانه، گرفتن 
عكس و فيلم، استفاده از كاربردهاى تلويزيون ها و 
حتى به كار انداختن ماشين لباسشويى و موارد 

مشــابه آن، نيازمند يادگيرى و دانستن مسايل 
پايه اى فناورى است.

  سالمندان را وادار كنيد، از فناورى 
استفاده كنند!

حتماً دور و بر شما هم سالمندانى هستند كه در 
برابر يادگيرى فناورى مقاومت به خرج مى دهند و 
آن را وسيله اى بى خود مى دانند كه وقت همه را 
گرفته است! حتى برخى از آن ها هنگام استفاده 
ديگران از فناورى كلافه و بى طاقت مى شــوند؛ 
علت اين موضوع آن است كه آن ها نحوه استفاده 
از فناورى را ياد نگرفته انــد و وقتى درباره يك 
فناورى بــا آن هــا صحبت مى كنيــد، معناى 

حرف هاى شما را به درستى درك نمى كنند.
شايد تا به حال با سالمندى رو به رو شده باشيد 
كــه مى گويد: «امــكان ندارد، چطور مى شــود 
اينترنت، به همه پرسش هاى دارويى پاسخ دهد و 
اطلاعات همه داروها را داشته باشد، مگر اينترنت، 
دكتر اســت!» اين مثال ساده نشان مى دهد كه 
يك ســالمند مفهوم درست فناورى را نياموخته 
و باور نكرده است كه استفاده از فناورى مى تواند 
بســيارى از پرســش هاى وى را درباره اطلاعات 
دارويى پاســخ دهــد و نگرانى هايــش را درباره 
عوارض يــك دارو برطرف كنــد. البته مقاومت 
سالمندان در برابر يادگيرى موضوعى تازه، طبيعى 
و بسيار شايع است، اما با كمى حوصله و مهربانى، 

مى توانيد ســالمندان جمع خــود را مجبور به 
استفاده از فناورى و يادگيرى آن كنيد، مطمئن 
باشــيد كه اگر آن ها بتوانند از فناورى هاى ساده 
دور و برشان به درستى استفاده كنند، خيال شما 

نيز راحت تر خواهد بود.

  همراهى مطمئن براى سالمندان
نخســتين گام براى آشنا كردن ســالمندان با 

فناورى آن است كه يك گوشى يا تبلت هوشمند 
در اختيار آن ها قرار دهيد، البته لازم نيست اين 
گوشى يا تبلت هوشمند از نوع خيلى گرانقيمت و 
پيشرفته اى باشد، همين كه بتواند نيازهاى ساده 
مرتبط با فناورى خود را برطرف كنند، براى آن ها 

كافى است.
بهتر است، اســتفاده از شــبكه هاى اجتماعى، 
بازى هاى فكرى و گرفتن عكس و ويديو با گوشى 

يا تبلت هوشمند را به سالمندان آموزش دهيد، 
زيرا يادگيرى اين ها، علاوه بر اينكه سبب سرگرم 
شدن سالمندان مى شود، به آن ها كمك مى كند 
تا از مسايل روز با خبر باشند و از اعتماد به نفس 

بالايى برخوردار شوند.
استفاده از تبلت و گوشى هوشمند همچنين باعث 
تقويت حافظه سالمندان مى شود، زيرا مجبورند 
مســيرهاى اســتفاده از يك برنامــه را به ذهن 
بسپارند. اگر براى سالمندان اطراف خود، گوشى 
يا تبلت هوشمند تهيه كرديد، حتماً استفاده از 
برنامه مسيرياب را نيز به آن ها آموزش دهيد، اين 
برنامه به آن ها كمك مى كند كه خودشان نشانى 
مكان هاى مختلف را پيدا كنند و از اين كار حس 

خوبى به دست آورند.

  پشيمان نمى شويد
اگر ســالمندان اطراف شما، هنگام بيرون رفتن 
از خانه، يك گوشــى يا تبلت هوشــمند همراه 
خود داشــته باشــند، خيال شــما نيــز راحت 
خواهــد بود، زيرا مطمئن هســتيد كــه در هر 
زمــان و هر مــكان مى توانيد از آن هــا با خبر 
شــويد و نگرانــى خاصى از بابــت اين موضوع

 نداريد.
فناورى، امكانات گسترده و زيادى براى سالمندان 
دارد و اگر آن ها را مجبور به اســتفاده از فناورى 

كنيد، مطمئناً پشيمان نخواهيد شد. 

ضرورت استفاده از امكانات و ابزارهاى ارتباطى روز

سالمندان را با فناورى آشنا كنيد!

چرا ژاپن ضدزلزله است؟

ايســنا: با توجه به قرارگرفتن ژاپن در محل اتصال ســه 
صفحه اوراسيا، اقيانوس آرام و فيليپين، اين كشور با زلزله ها 

و سونامى هاى عظيمى روبه رو بوده است.
 ژاپن بين ســال هاى 1945 تا 1995، 14 زلزله با بزرگاى بيشــتر از 
6/5 ريشــتر را تجربه كرده اســت و تا پيش از زلزله «كوبه» در سال 
95 ميلادى، بيش از 8 هزار نفر جان خود را بر اثر اين بلايا از دســت 
داده انــد، اما زلزله كوبه به تنهايى جان بيــش از 6 هزار و 400 نفر را 
گرفت و به هميــن دليل اقدام هاى ژاپن پس از اين رخداد شــكل و 
شمايل خاصى پيدا كرد. مجموعه اى از قوانين و اقدام هاى مهم ژاپن در 
ســال هاى اخير براى كاهش تلفات و خسارت هاى زلزله در ادامه مورد 

بررسى قرار مى گيرد.
- استفاده از بتون مسلح در ساخت وسازها؛ تمام ساختمان هايى كه در 
ژاپن پس از زلزله كوبه ساخته مى شوند بايد با استفاده از بتون مسلح 
يا همان بتون آرمه ساخته شوند و تمام آن ها بايد اين ويژگى ها را دارا 
باشــند: هيچ آسيبى در برابر زلزله هاى متوسط نداشته باشند، پس از 
وقوع اين زلزله ها قابل سكونت باشند، در زلزله هاى شديد دچار ريزش 

نشده و سبب كشته شدن ساكنان نشود.
- تأسيس وزارت مديريت ريسك براى مقابله با حوادث غيرمترقبه

- آموزش هــاى فراگير مردمى بــراى مقابله با بلاياى طبيعى با كمك 
اســتادان دانشگاه هاى ژاپن، زمين شناسان، مورخان و مديران اجرايى. 
اكنون هر شــهرى در ژاپن كتاب راهنماى جامعى براى مقابله با انواع 

بلاياى طبيعى در تمام جنبه ها دارد.
- طراحى ســامانه هاى اعلام هشدار؛ سامانه هاى اعلام هشدار در ژاپن 
بشــدت فعال هستند و در مواردى سبب شــده اند، شديدترين وقايع 
طبيعى هيچ گونه تلفات انســانى نداشته باشد. براى مثال در سال هاى 
2000 و 2001 آتشفشــان هوكايدو فعاليت هاى شــديدى داشت و 
سامانه هاى اعلام هشدار توانســتند پيش از وقوع حادثه، زمان دقيق 
رســيدن گدازه ها و ابرهاى خاكستر را بدرستى تشخيص دهند و تمام 
ساكنان مناطق اطراف بدون حتى يك نفر تلفات منطقه را ترك كنند. 
نمونه ديگرى از عملكرد موفق ســامانه هاى اعلام هشدار در زلزله هاى 
ســال هاى 2003 و 2005 اســتان «مياگى» بود. هر دو زلزله بزرگاى 
بيشــتر از 7 درجه داشتند، اما به ســبب عملكرد درست سامانه هاى 

هشدار، هيچ گونه تلفاتى نداشتند.
- برنامه هاى مطالعاتى و دانشــگاهى در زمينــه پيش بينى و كاهش 
خطرات زلزله با مقاوم ســازى و ايمن سازى ســازه ها و ساختمان هاى 

قديمى و نظارت شديد بر ساخت وسازهاى جديد.
- نشســت هاى ســالانه ملى و بين المللى با حضور مقام هاى دولتى، 
استادان دانشگاه ها و مديران اجرايى و مسؤولان تيم هاى امداد و نجات. 
در اين همايش ها، مسؤولان از آخرين دستاوردها و توانمندى هاى اين 
كشور رونمايى مى كنند و با بررسى خطرات موجود به تبادل اطلاعات 

مى پردازند.

جهان فناورى

 يكشنبه 8 اسفند 1395
16 28 جماد  ى الاول 1438 26 فوريه 2017   سال سى ام   شماره 8347 

ايسنا: معاون تحقيقات و فناورى دانشگاه 
علوم پزشــكى سمنان با اشاره به افزايش 
چهــار برابرى تعــداد دانشــمندان برتر 
علوم پزشــكى در دولت يازدهم، از 130 
برابرشــدن توليد علم ايران در سال هاى 
پس از انقلاب خبر داد. على رشيدى پور با 
بيان اينكه در سه حوزه علوم پزشكى، علوم 
پايه و فنى و مهندســى از نظر توليد علم 

وضعيت مطلوبى داشته ايم، افزود: متأسفانه در زمينه توليد علم در دو بخش 
علوم انسانى و علوم كشاورزى وضعيت چندان مناسبى نداشته ايم. رشيدى پور 
با بيان اينكه توليد علم دنيا در ســال 2016 با كاهش 6 درصدى روبه رو بوده 
است، خاطرنشان كرد: خوشبختانه ايران از معدود كشورهايى است كه نه تنها 
كاهشــى در اين حوزه نداشته، بلكه رشد بسيار خوبى هم در اين سال تجربه 

كرده است.

ايســنا: رئيــس مؤسســه مطالعات و 
پژوهش هاى بازرگانى، پيشرفت موج هاى 
فناورى و كســب و كارهــاى فناورانه را 
اجتناب ناپذير برشمرد و گفت: نمى توان 
جلوى ســرويس هايى چون «اســنپ» و 
«تپســى» را گرفت. محمدرضا رضوى با 
بيان اينكه نمى توان در برابر پيشــرفت با 
توسل به زور مقابله كرد، گفت: زمانى براى 

داشتن دستگاه فكس بايد مجوز تهيه مى شد، اما امروز مى بينيم چطور پيام ها 
به انواع مختلف مخابره مى شــوند و بايد گفت كه در برابر پيشرفت فناورى و 
پديده هايى كه با خود مى آورد، نمى توان به زور متوســل شد. وى تأكيد كرد: 
اگر توانستيم جلوى اينترنت، ماهواره و نرم افزارهايى را كه امروز همه از آن ها 
استفاده مى كنند بگيريم، جلوى «اسنپ» و «تپسى» را هم مى توانيم بگيريم.

زوميت: شرايط بازار گوشى هاى هوشمند 
به گونه اى اســت كه اپل بيشترين فشار 
را بر سامســونگ وارد مى آورد. بر اساس 
برآورد IDC، رقابت براى ســلطه بر بازار 
رده بالا هم اكنون  گوشى هاى هوشــمند 
بين دو كمپانى بزرگ اپل و سامســونگ 
است؛ چراكه 36 درصد از كل گوشى هاى 
هوشمند عرضه شده به بازار، ساخت اين 

دو شــركت بوده اند. هم اكنون چندين سال است كه رقابت اين دو شركت در 
بازار گوشى هاى هوشمند بيشتر و بيشتر مى شود؛ اما به نظر مى رسد اكنون 
كفه ترازو به نفع اپل سنگينى مى كند، بخصوص به دليل اينكه سال گذشته 
گلكسى نوت 7 سامسونگ با مشكلات زيادى همراه شد. همين امر انتظارات را 
از آيفون بعدى نيز بالاتر برده است. تحليلگران معتقدند اپل هيچ گاه تا به اين 

اندازه عرصه را بر سامسونگ تنگ نكرده است.

فشارسنگين اپل بر سامسونگ«اسنپ» و «تپسى» را نمى توان متوقف كردكاهش 6 درصدى توليد علم دنيا

خبر

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

فناورى

زمان دقيق عرضه G6 و گلكسى S8 مشخص شد
فارس: دو شركت ال جى و سامسونگ 
زمان دقيق عرضه گوشى هاى پرچمدار 
تــازه خود را اعلام كــرده اند. اين دو 
گوشى كه جى 6 و گلكسى اس 8 نام 
دارند از ويژگى هاى منحصر به فردى 
برخوردارند. به گزارش ات نيوز، ال جى 
از گوشى جى 6 خود دو روز ديگر در 
جريان برگزارى كنگره جهانى موبايل 

در شــهر بارسلوناى اســپانيا رونمايى خواهد كرد. فروش اين گوشى 
هم از 10 مارس (20اســفند) آغاز مى شود.اما سامسونگ قصد دارد 
گوشى گلكسى اس 8 خود را اولين بار در نيويورك عرضه كند. زمان 
اين رونمايى 29 مارس (10فروردين) خواهد بود. فروش عمومى اين 
گوشى از 21 آوريل (1 ارديبهشت) آغاز مى شود. تحليلگران مى گويند 
بــا توجه به اينكه جى 6 زودتر از گلكســى اس 8 براى فروش عرضه 
مى شــود، احتمال مى رود ال جى زودتر و بهتر از سامســونگ بتواند 
نبض بازار گوشــى هاى هوشــمند پرچمدار را در اختيار بگيرد. اين 
نخســتين بار است كه ال جى گوشــى پرچمدار جديد خود را زودتر 
از سامســونگ روانه بازار مى كند.از جمله ويژگى هاى گلكسى اس 8 
مى توان به نمايشگر فراگير و خميده، دوربين دوگانه پشتى - كه يكى 
 Home 16 مگاپيكسلى و ديگرى 8 مگاپيكسلى است – حذف دكمه
و انتقال آن به زير نمايشگر شيشه اى، پردازنده قدرتمند اسنپ دراگون 
830 و امثال آن اشاره كرد. از جمله ويژگى هاى جى 6 نيز مى توان به 
قابليت شــارژ بى سيم اشاره كرد؛ همچنين لنز اصلى جى 6 مجهز به 
يك دوربين زاويه عريض با قابليت ثبت تصاوير 125 درجه خواهد بود.

رونمايى از EMUI 5/1 در كنار پرچمداران هواوى
زوميت: طبــق تيزرى كه هواوى در 
صفحه ويبوى خود منتشر كرده است 
اين كمپانى مى خواهد هفته آينده از 
 EMUI نســخه جديد رابط كاربرى
5/1 رونمايــى كند. هــواوى امروز 8 
اســفند مى خواهد كنفرانس خبرى 
 MWC را قبل از شــروع نمايشگاه
2017 برگزار كند و از يك ســاعت 

هوشمند جديد و گوشى هاى هوشمند هواوى پى 10 و هواوى پى 10 
پلاس رونمايى كند. البته به نظر مى رســد هواوى تنها از محصولاتى 

كه ذكر شد، در كنفرانس خبرى هفته آينده رونمايى نخواهد كرد.
 EMUI 5/1 در واقع نســخه جديد EMUI ،رابــط كاربرى جديد
5/1 اســت. هواوى، رابط كاربرى را مبتنى بر سيستم عامل اندرويد 
نوقا ساخته است كه البته هنوز مشخص نيست در نسخه جديد چه 
امكاناتى اضافه شــده است. با اين حال، مى توان حدس زد كه هواوى 
پى 10 و هواوى پى 10 پلاس نخستين گوشى هاى هوشمند هواوى 

هستند كه از رابط كاربرى EMUI 5/1 استفاده خواهند كرد.

توضيح ديرهنگام اپل
ديجياتــو: اگرچه نســخه 10/2/1 
سســيتم عامل iOS ماه گذشته به 
دســت دارندگان آيفــون 6، آيفون 6 
پلاس، آيفــون 6 اس و آيفون 6 اس 
پلاس رســيد، اپل حالا و اندكى دير 
جزئياتى درباره اين به روزرسانى ارايه 
داده اســت. اين آپديت ظاهراً مشكل 
برخــى از مدل هاى ايــن چهار تلفن 

همراه را كه شامل باترى قديمى تر بوده اند و هنگام پردازش سنگين، به 
 iOS صورت خودكار خاموش مى شده اند، رفع كرده است. به روزرسانى
10/2/1 كاملاً اين مشكل را برطرف نساخته اما اپل مدعى شده كه با 
عرضه آن، آمار آيفون 6 اس هايى كه دچار خاموشى خودكار مى شده اند 
تا 80 درصد كاهش يافته اســت و اين رقم براى مدل هاى آيفون 6 به 
70 درصد مى رسد. از سوى ديگر گفتنى است كه اين آمار قابل توجه، 
در حالى به دست آمده كه تنها 50 درصد از كاربران، به روزرسانى ماه 
گذشته را دريافت كرده اند. از آن جايى كه برخى از واحدهاى اين مدل 
حتى با 30 درصد شــارژ باقى مانده، به ناگاه خاموش مى شوند، اپل به 

صورت رايگان تعويض باترى آن ها را برعهده گرفته است.

موتورولا Moto M وارد بازار ايران شد
جى اس ام: موتــورولا موتو ام كه در 
آبان ماه معرفى شــد، اكنون وارد بازار 
 Moto M ايران شده اســت. گوشى
از بدنــه فلزى با طراحــى جديد بهره 
مى برد. در اين طراحى شاهد گرد شدن 
گوشــه ها و همچنين كوچك تر شدن 
لبه ها هســتيم؛ همچنين سنسور اثر 
انگشت به قسمت پشتى اين دستگاه 

و زير دوربين نقل مكان كــرده علاوه بر اين ها بدنه در برابر قطرات آب 
و باران مقاوم اســت. اين گوشى صفحه نمايش 5/5 اينچى با رزولوشن 
1080p دارد كــه با پردازنده 2/2 گيگاهرتزى مدياتك Helio P15 و 
4 گيگابايت رم همراهى مى شود. حافظه داخلى دستگاه 32 گيگابايت 
است و دو دوربين 16 مگاپيكسلى در عقب و 8 مگاپيكسلى در جلو را در 
اختيار شما مى گذارد. منبع انرژى اين گوشى 163 گرمى، يك باترى با 
ظرفيت 3050 ميلى آمپرساعتى است كه از فناورى شارژ سريع پشتيبانى 

مى كند. قيمت اين گوشى با گارانتى، 1ميليون و 215هزار تومان است.

plus 7 انفجار يك دستگاه آيفون
زوميت: بتازگى مشكلى عجيب براى 
يكــى از دارندگان آيفــون 7 پلاس 
به وجود آمده اســت! آيفون 7 پلاس 
شــخصى به نام اوليواس پس از خارج 
شــدن دود از آن، منفجر شده است! 
اپــل انجام تحقيقــات روى آيفون 7 
پلاس شخصى به نام برايانا اوليواس را 
آغاز كرده تا مشخص شود چرا آيفون 

7 پلاس وى منفجر شده است. تصاوير گرفته شده از اين دستگاه پس 
از انفجار توسط اوليواس در وب سايت توييتر منتشر شده است.

بازار همراه
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حل جدول شماره قبل

1- نام يكى از  پهپادهاى آمريكايى كه 
اسلامى  انقلاب  پاسداران  سپاه  توسط 
اتصال  سرويس  گسترش  شد-  شكار 
ارتباطات بيسيم در مكانى غير از محل 

ثبت آن
2- نهنگ- گروكردنى- سرگشتى

در  و بزرگ  مهم  شهرى  بزرگ-   -3
افغانستان- جواب مثبت

واسطه- صوت  بى  مفعول  4- علامت 
لاستيك  قليل-  خانمانه-  تعجب 

مرتجع- سخنان بيهوده
و  سمت  سند-  خاطر-  آرامش   -5

جهت
تكرار   - زينتى  اشيا  چيدن  محل   -6
مركزى  مركز استان  اهل  حرف-  يك 

است
7- آخرين رمق- حرف مكرر- سابقه دار

- بازى خاطره انگيز دوران كودكى
8- مزه عجول- برابرى- درس خوانده

شيخ  اثر خواندنى  صدا و نوا-   -9
بهايى- حرف فاصله- پسوند شباهت

در اردبيل-  مرتفع  كوهى   -10
پوستين- يوزپلنگ

11- درون- ادا و اطوار درآوردن با لب 
و لوچه- بخش عبورخودروها

گازسوز-  لوازم  ايمنى  از وسايل   -12
مايه حيات- ام الخبائث- ساز چوپان- 

ريشه
توانايى  خلايق-  از حبوبات-   -13

خواندن و نوشتن
14- همسر فرعون- معانى- نام پسرانه 

آلمانى
از  كه  هورمونى  اندام-  كوچك   -15

غده تيروئيد ترشح مى شود

از شوروى  يافته  استقلال  1- كشورى 
سابق به مركزيت كيف- از كتب اربعه 

حديث شيعه
دو خانه-  بين  سرپوشيده  راهرو   -2
بزرگ عمومى حمل مسافر-  خودروى 

عدد ماه
آمريكايى  فقيد  بوكسور مسلمان   -3
كه در سال 1372 به ايران سفر كرد- 
تشخيص  باريك-  لوله   - روز  الگوى 

دادن
براى  شده  انتخاب  شيوه  و  روش   -4

انجام كارى- مايع دباغى- مادر فلزات
5- تخم مرغ انگليسى- پرنورتر- شور 

و مشورت كردن
صد  مشهد-  بچه  كلام  تكيه   -6

 منتظر نظرها، ديدگاه ها و انتقادهايتان در خصوص جدول هستيم
 با ما تماس بگيريد

qudspuzzle@yahoo.com

جدول
محمدرضا على زاده
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 افقى

 عمودى

در  عضوى  اندك-  آتش  مترمربع- 
صورت- رنگ موى فورى

خانواده  از  زن  تونل  حيوانى   -7
راسويان- سكه ضرب شده- صوت نفرت

در  بتى  سنگدلى-  اسب-  دهنه   -8
جاهليت

9- علامت جمع مونث- مورد قبول واقع 
شده- بالاترين رنگ

10- رودخانه اروپايى- عدد رمز- بركت 
يافتن- شايعه خودمانى- حاكم

ديگ  سهروردى-  فلسفى  مكتب   -11
دهان گشاد- درآسياب سفيد نمى كنند

آرايشى  ناشنوا-  آب  طول-  واحد   -12
از اعدادكه هر ستون يا هر سطر  منظم 

آن يك بردار را تشكيل مى دهد
آرزو-  شهر  الهى(ع)-  انبياى  از   -13

سوداى ناله- دلداده رامين
مرد  كاغذى-  پول  شاكى-  ساز   -14

خداشناس
كه  انگلستان  سلطنتى  رصدخانه   -15
نصف النهار مبدا از آن مى گذرد- فاتح 

قطب جنوب
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